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Jutri spominska svečanost na Grmadi 
V spomin na ustanovitev Štajerskega bataljona v dneh med 4. in 6. oktobrom leta 1941 
bodo jutri na Grmadi pod Graško goro odkrili spominsko obeležje — Spominske 
svečanosti se bo udeležil tudi Franc Leskošek-Luka - Slavnostni govor bo imel Ludvik 

Zupane—Ivo, udeleženec zbora štajerskega bataljona na Graški gori. 

POBRATENJE MED AMD ŠALEŠKA DOLINA I N AMD ZABOK - V Zaboku pri Zagrebu je bilo v 
nedeljo zadnje tekmovanje v prvenstvu Jugoslavije motokrosistov v kategoriji 250 ccm. Pri otvoritvi 
dirke so sodelovali tudi športni funkcionarji Avto-moto društva Velenje in člani Šaleške folklorne 
skupine. Ob tej pri l iki so predstavniki tega društva iz sosednje republike obesili spominski trak na 
prapor našega društva, po končani dirki so se sešli na svečano sejo, na kateri so podpisali listino o 
pobratenju med društvoma. Slovesnosti ob podpisu listine so se udeležili tudi najvidnejši predstavniki 

.mesta Zagreb in občine Za bok. 
S svečanega podpisa so predstavniki obeh društev poslali tudi pozdravno pismo tovarišu Titu. 

Občinski odbor Zveze zdru-
ženj NOV Velenje in združenje 
borcev NOV Plešivec organizira-
ta jutr i , 22. oktobra s pričet-
kom ob 10. uri svačanost na 
Grmadi pod Graško goro z od-, 
krit jem spominskega obeležja 
NOB v spomin na ustanovitev 
Štajerskega bataljona v dneh od 
4. do 6. oktobra leta 1941, ki je 
nato v noči med 7. in 8. okto-
brom napadel mesto Šoštanj in 
ga za nekaj časa zavzel. Proslave 
ob 36. obletnici tega izredno 
pomembnega dogodka se bo 
predvidoma udeležil tudi prvi 
komandant slovenskih partizan-
skih enot Franc Leskošek-
Luka. Pričakujejo pa tudi ude-
ležbo drugih predstavnikov naše 
republike, borcev, še zlasti nek-
danjih borcev tega bataljona in 
seveda mladine, delovnih ljudi 
in drugih občanov naše občine. 

V kulturnem programu bodo 
sodelovali rudarska godba na 
pihala, Gabrški oktet, učenci z 
osnovne šole Plešivec, taborni-
ki, pripadniki enot teritorialne 

P O G O V O R S 
P R E D S E D N I K I K O M I S I J 

Predsedstvo občinskega sveta 
Zveze sindikatov Velenje je pri-
pravilo v ponedeljek, 17. okto-
bra razgovor s predstavniki ko-
misij, k i delujejo pri občinskem 
svetu ZSS Velenje. 

Pregledali so 
izpolnjevanje programa del, k i 
izhaja iz dielovnega načrta ob-
činskega ssveta ZSS Velenje za 
letošnje letto ter se dogovorih za 
naloge oziiroma akcije, ki j i h 
bodo opnavile komisije do 
konca letoššnjega leta. 

Stanovanjska problematika je 
v naši občini, še posebej pa v 
Velenju močno prisotna. Teža-
ve so že leta nazaj, saj naše 
mlado mesto z naglo se razvija-
jočo industrijo zahteva nova in 
nova delovna mesta, nove delav-
ce, zanje pa tudi ustrezne živ-
ljenjske pogoje, predvsem sta-

novanja. Na Rudarsko-elektro-
energetskem kombinatu se že 
dolgo zavedajo pomembnosti 
tega vprašanja in ga skušajo kar 
najuspešneje in najhitreje spra-
vit i v razumne meje. Pri reše-
vanju te problematike pa se na 
REK srečujejo še s čisto svcrj-
skimi problemi, kot so zaposlo-
vanje delavcev iz tuj ih republik, 
k i v naši dolini seveda nimajo 
stanovanj in iskanje novih biva-
lišč za delavce iz rušnih podro-
čij. 

Tako so letos na REK podeli-
l i že 194 stanovanj in precej 
omilil i stanovanjsko problema-
tiko v lastni delovni organiza-
ciji. Seveda pa ta nova stano-
vanja še zdaleč niso rešila celot-
nega problema. Še vedno j im je 
ostalo 556 nerešenih prošenj, 
prav tako imajo še 130 prošenj 
za zamenjavo stanovanja, če-
prav so 230 prosilcem v letoš-
njem letu že ustregli. Zavedajo 
se tudi, da preko tisoč njihovih 
delavcev živi v samskih domo-
vih in so si že ali pa si bodo v 
prihodnjih letih ustvarili druži-
no ter seveda popolnoma upra-
vičeno iskali in zahtevah večje 
stanovanje. 

Poseben problem so tudi dru-
žine na rušnem področju. Pred 
tremi leti so porušili 85 stano-
vanj (sedaj je ta številka nižja — 
približno 15) in so morah sta-
novalcem nuditi ustrezno nado-
mestilo, torej enakovredna ah 
boljša stanovanja. 

V tej delovni organizaciji 
smo tudi slišali, da delavci niso 
preveč zadovoljni z novimi sta-
novanji, posebno v soseski Ša-
lek - Gorica, saj ta ne ustrezajo 
njihovemu načinu bivanja in 
dela. Arhitekti, zamislite se! 

V REK upajo, da bodo v 
prihodnjem letu in v začetku 
leta 1979 uspeh podeliti še 360 
stanovanj. To pa j im bo uspelo 
le, če bodo dobili na voljo 
kredite, k i j i m j i h obljublja 
Elektrogospodarstvo Slovenije. 
S to pomočjo računanj o, da 
bodo v petih letih dokončno 
rešili pereči stanovanjski pro-
blem, vsaj do nivoja tekočih 
potreb. Velika in zahtevna akci-
ja v dobrobit delavcev te delov-
ne organizacije je zastavljena, 
upamo, da bo tudi uspešno 
rešena. 

Seja izvršnega sveta SO Velenje 

Matuiantjeje Gimnazije Velenje so v šolskem letu 1973/74 pričeli s 
peko koslstanja in si na ta način prislužili nekaj denarja za 
maturantskki izlet. Ker je akcija dobro uspela in so precg zaslužili, 
j im sledijo) tudi ostali. Tudi letos že pečejo kostanj in prepričani so, 
da bodo z zaslužili vsaj tako dobro kot njihovi vrstniki pred letom 
dni. 

D A N E S N A N A B O R 
Od danes do 25. tega meseca 

poteka v naši občini nabor za 
vse mladince, rojene v letu 
1959 in starejše. Nabor bo v 
gasilskem domu v Velenju vsak 
dan od 7. do 14. ure. Mladinci 
iz vseh krajevnih skupnosti bo-
do organizirano odhajali na na-
bor. 

M 

Do koconca tedna se bo 
nadaljevalalo suho vreme. Čez 
dan bo rs razmeroma toplo, v 
nižinah sese bo zjutraj zadrže-
vala megl^la. 

V ponedeljek se je sešel na redno 
sejo izvršni svet skupščine občine 
Velenje. Člani izvršnega sveta so 
med drugim razpravljali o sanacij-
skem programu Rudarskega šolske-
ga centra Velenje-tozd elektroko-
vinarski obrati. Ta temeljna organi-
zacija je namreč zaključila leto 
1976 s precejšnjo izgubo, predvsem 
zaradi nedoseganja planiranega ce-
lotnega dohodka in prihodka in 
povečane udeležbe materialnih stro-
škov in obveznosti iz dohodka. Na 
podlagi sprejetega sporazuma o po-
krivanju izgube v temeljni orgartiza-
ciji je delavski svet delovne organiza-
cije sprejel sklep o izdelavi in izvaja-
nju internega sanacijskega programa. 
Člani izvršnega sveta so med drugim 
poudarili da je treba storiti vse, da 
se prebrodi sedanje stanje, ob tem 
pa je treba še posebno pozornost 
posvetiti analizi vzrokov, ki so po-
vzročili takšno stanje. Zato so ime-
novali posebno telo, ki bo v samih 
elektrokovinarskih obratih še enkrat 
temeljito proučilo nastalo stanje in 
seveda vzroke ter poskušalo najti 
optimalno rešitev za premostitev te-
žav. To delo mora komisija, ki j o 
sestavljajo predstavniki izvršnega 

sveta in EKO, opraviti do naslednje 
seje izvršnega sveta. 

V zvezi z opozorilom oziroma 
vprašanjem izvršnega odbora krajev-
ne konference SZDL krajevne skup-
nosti Velenje-levi breg, kako je s 
pripravami za gradnjo nove glasbene 
šole v Velenju, ki je bila sprejeta v 
„A" programu na referendumu leta 
1975, je bil odgovor članov izvršne-
ga sveta sicer kratek, vendar odlo-
čen: šolo moramo zgraditi, ker je 
del uresničevanja programa samo-
prispevka. Občinska izobraževalna 
skupnost ter občinska kulturna 
skupnost pa naj jo vključita v pro-
gram dogovarjanja za prihodnje leto. 

obrambe občine Velenje in lov-
ci iz Skal. 

Občinski odbor ZZB NOV 
Velenje in krajevna organizacija 
ZZB NOV Plešivec vabita vse 
borce, mladino, delovne ljudi in 
druge občane, da se te sveča-
nosti udeležijo v čimvečjem šte-
vilu in tako počastijo spomin 
na ta izredno pomemben dogo-
dek izpred 36. let. 

Z odkritjem spominskega 
obeležja NOB na Grmadi bomo 
v naši občini zaključili vrsto 

letošnjih proslav v jubilejnem 
letu naše partije in tovariša Ti-
ta. 

Na proslavo bodo vozili avto-
busi, in sicer iz Šmartnega ob 
Paki, Šoštanja in Velenja z 
vmesnimi postajami v Gorenju, 
Paški vasi, Pesju in Škalah. 

Iz Šmartnega ob Paki bo 
odpeljal avtobus ob 8.30, iz 
Šoštanja in Velenja (izpred 
avtobusnih postaj) pa ob 9. uri. 
Odhod avtobusov s proslave pa 
bo ob 13. uri. 

V petih letih dovolj stanovanj 
Na REK letos podelili že 194 stanovanj — Kljub temu še veliko prošenj nerešenih — 

Delavci niso zadovoljni s stanovanji v novogradnjah 

Ustanovitev štajerskega bataljona 
skovikanje. Partizani so se 
našli v gozdu nad železniško 
progo blizu železniškega pre-
dora v Penku in od tu odšli 
na Grmado. Savinjski in re-
virski partizani so prišli na 
Grmado v noči na 5. okto-
ber. Tu so združiti čete v 
Štajerski bataljon, k i so ga 
razdelili na t r i čete. Vsaka 
četa je dobila eno od lahkih 
strcjjnic, ki j i h je prinesla s 
seboj Pohorska četa. Razen 
mitraljezcev so biti vsi borci 
oboroženi s puškami in roč-
nimi bombami. Za koman-
danta bataljona je glavno po-
veljstvo slovenskih partizan-
skih čet imenovalo Franca 
Rozmana—Staneta, k i je pre-
vzel poveljstvo nad bataljo-
nom šele po napadu na Šo-
štanj. Zaradi odsotnosti ko-
mandanta so na Grmadi po-
staviti začasni štab, k i so ga 
sestavljali Tone Žnidarič ter 
komandiiji čet Joža Le-
tonja-Kmet, Miha Pintar-
Toledo in Rudi Knez—Silas. 
Ob združitvi je bilo na 
Grmadi okoli šestinštirideset 
partizanov. Iz pohorske čete 
se je vključilo v bataljon 
štirinajst partizanov. Na 
koncentracijo je iz Cirkovc 
prišel tudi Franc Polh, k i je 
z Grmade odšel v Mislinjo na 

javko k Čebulaiju, a je po-
tem sodeloval pri napadu na 
Šoštanj. 

V začetku oktobra leta 1941 
je prišlo v Šaleški dolini do 
pomembnih dogodkov, ki so bili 
v zvezi s sklepom centralnega 
komiteja KPS in glavnega povelj-
stva slovenskih partizanskih čet 
o prehodu partizanskih enot v 
ofenzivo in o večjih partizanskih 
akcijah v posameznih pokraji-
nah. Večjo akcijo so lahko iz-
vedle le združene partizanske 
čete in takoje prišlo do sklepa o 
ustanovitvi Štajerskega partizan-
skega bataljona. 

V septembru je pokrajinski 
komite KPS za severno Slovenijo 
pripravljal združitev partizanskih 
č e t Prihod Pohorske čete na 
šaleško območje ter njeno za-
drževanje na tem območju je 
bilo že v zvezi s pripravami za 
koncentracijo štajerskih čet. 
Združitev štajerskih partizanskih 
čet je bila izvedena na šaleškem 
območju, ker je bilo določeno, 
da bodo združeni partizani na-
padli Šoštanj. Pohorska četa po 
23. septembru verjetno zato ni 
izvajala akcij na šaleškem obmo-
čju, ker je bilo predvideno, da se 
bodo na tem območju združile 
štajerske partizanske čete. 

V zvezi s pripravami na 
združitev štajerskih partiza-
nov j n s pripravami na napad 
na Šoštanj so prišli na Gra-
ško goro k Pohorski četi 
Miloš Zidanšek, Tone Žnida-
rič in Božo Mravljak, k i se je 
vrnil z mariborskega območ-
ja v Šaleško dolino. Od javke 
pri Čebulaiju v Mislinji je 
prišel na Graško goro tudi 
Dušan Kveder—Tomaž, ki je 
tedaj deloval v Mežiški in 
Mislinjski dolini. Kveder se 
je kmalu vrnil v Mislinjsko 
dolino, Božo Mravljak pa je 
začel zbirati podatke za na-
pad na Šoštanj in se je pri 
tem povezal s sodelavci 
osvobodilnega gibanja v Šo-
štanju in v njegovi okolici. 

Z G raške gore seje Pohor-
ska četa podala na bližnji 
hrib Grmado. Na tem hribu 
nad vasjo Plešivec blizu Na-
vršnikove kmetije je bila na 
vrhu majhna jasa, obdana z 
gostim smrečjem. Na tej jasi 
seje utaborila Pohorska četa 
in tu je pričakala revirske in 
savinjske partizane. Na tej 
jasi je bila izvedena združi-
tev štajerskih partizanskih 
čet. 

Po 1. oktobru je iz svoje-
ga taborišča na Dobrovljah 
krenila proti Šaleški dolini 
Savinjska četa, istočasno pa 
tudi Revirska četa. Določe-
no je bilo, da bodo savinjski 
ih revirski partizani dobili 
zvezo s Pohorsko četo v 
Penku pri Šoštanju. Spo-
znavni znak je bilo sovje 

Po združitvi čet so partizanski 
funkcionarji na Grmadi na osno-
vi pocbtkov, ki jih je zbral Božo 
Mravljak, pripravili načrt za na-
pad na Šoštanj. Pri izdelavi na-
črta so sodelovali Tone Žnida-
rič—Martin, vsi trije komandirji 
čet in po nekaterih virih tudi 
Miloš Zidanšek. Vsekakor je bil 
prisoten tudi Božo Mravljak. 
Kasneje zajeti partizan Ernest 
Divjak je pri zasliševanju nave-
del, da so bili k izdelavi načrta 
pritegnjeni tudi vodje sedmih 
skupin, na katere se je razdelil 
bataljon pri napadu na Šoštanj. 
Bolj verjetno je, da so vodje teh 
skupin bili le seznanjeni z na-
črtom in z nalogami posameznih 
skupin. Na Grmado je za kratek 
čas prišel iz Mislinj ske doline 
ponovno Dušan Kveder. Več 
preživelih borcev štajerskega ba-
taljona omenja, da je napad na 
Šoštanj neposredno vodil Jože 
Letonja-Kmet. 

Že na Grmadi so bili partizani 
bataljona obveščeni, da bodo 
napadli Šoštanj in seznanjeni z 
načrtom za napad, ter z naloga-
mi posameznih skupin. V noči 
na 6. oktober je Štajerski bata-
ljon zapustil G r m a d o . . . 

(Iz knjige dr. Milana Ževar-
ta: ..Narodnoosvobodilni 
boj v Šaleški dolini) 

P O K R O V I T E L J - I N D U S T R . O T R O Š K E KONFEKCIJE J U T R A N J K A S E V N I C A 



Družbenoekonomsko izobraže-
vanje samoupravljalcev 

Oris tvarine poslovne politike in temeljev orga-
nizacije poslovanja OZD 

Poslovna uspešnost oigani-
zacije zdiuženega dela močno 
zavisi od kakovosti njene orga-
niziranosti - da je sposobna z 
razpoložljivimi materialnimi in 
človeškimi resursi doseči zadane 
cilje. 

V pričujoči tvarini obravna-
vamo prav ta vidik poslovanja: 
kako začrtati smernice pos-
lovno-politične naravnanosti 
dede na dane možnosti znotraj 
OZD in pogojev njenega okolja, 
da bodo na dolgi rok izbrani 
temeljni smotri in iz njih izve-
deni konkretizirani cilji zago-
tavljali možnost usp 
poslovanja in razvoja OZ 

Na tej osnovi pa gre za izbiro 
temeljne strategije in z njo uskla-
jenih taktik; namreč, kako 
bomo v času razporedili in 
medsebojno skombinirali razpo-
ložljive proizvodne resurse, da 
bomo zadane cilje dosegli 
čimbolj učinkovito, z najmanj-
šimi potroški materialnih in člo-
veških tvorcev v časovni enoti. 

Od pravilno izbrane poslov-
no-politične usmeritve in stra-
tegije za dosego njenih ciljev pa 
zavisi koncept organiziranosti 
OZD, ki mora biti posledica teh 
odločitev, ne pa njih razlog. 

Vendar pa je iste cilje mogoče 
doseči z različnimi načini orga-
niziranosti, le potroški („žrtve") 
- materialni, energetski in člo-
veški bodo vsakokrat drugačni; 
nekateri bodo učinkovitejši v 
trenutni situaciji, drugi pa na 
dolgi rok, drugačne bodo tudi 
družbenopolitične in socialne 
konsekvence. 

Optimalna (najboljši učinki 
ob najmanjših potroških v 
časovni enoli) organiziranostma 
je samo ena, vsaki organizaciji 
najbolje „pristoji" samo en 
model organiziranosti in k temu 
morajo biti usmerjeni napori 
samoupravnih organov, družbe-
nopolitičnih organizacij, poslo-
vodne strukture in na kraju, a ne 
nazadnje, strokovnega kadra v 
OZD. V prenekateri naši 
temeljni, delovni aH sestavljeni 
organizaciji združenega dela so 
še vedno v rabi linijske, t. j. avto-
ritativne, hiearhijske (piramidne) 
organizacijske strukture, ki 
temelje na,.oblasti" nadrejenega 
nad podrejenimi, ko je samoini-
ciativnost delavca močno dušena 
in ki je delavec na ta način 
odtujen od odločanja o pogojih 
in sadovih njegovega dela. 

Teoretično je takšno orga-
nizacijo ob prelomu stoletja 
utemeljil Taylor, izpopolnjevali 
pa so jo kasneje še drugi avtorji, 
zlasti H. Fayol, pa Weber in 
Michels (predvsem birokra-
ti čn o). 

Pristop k organizacijskim 
zasnovam se je odtlej vsebolj raz-
vijal v smeri uporabe demokra-
tičnejših in humanejših oigani-
zacijskih struktur, ki so tudi 
delavce pričele pritegovati k 
odločanju (participacija). 
Koncept organiziranosti tega 
obdobja (medobema vojnama in 
v novejšem času simbolizirata 
izraza „human relations" (Mary 
Parker Fallet idr.) in „human 
resources". 

Te in takšne organizacijske 
preosnove pa ni vodilo nenadno 

„spreobmenje", oz. hotenje 
kapitalistov, socializirati proiz-
vodni proces produkcije kot 
..enakopraven" partner delov-
nim sredstvom in predmetom 
dela, pač pa je ležal razlog za to 
v ugotovitvah vedenjskih zna-
nosti (behaviorizem), da parti-
cipativen delovni slog boljše 
izkorišča kreativne (ustvarjalne) 
potenciale v človeku. Odtod 
tudi iiova, še dandanes v čislih, 
tehnika ciljnega vodenja (mana-
gement by objektives). 

Šele v revolucionarno preo-
brazbo naše družbene stvarnosti 
se je združeno delo subjekti-
viziralo (poosebilo) kot zavestna 
in načrtovana akcija in se dvig-
nilo nad raven materialnih proiz-
vodnih dejavnikov, se na ta 
način osvobodilo - s tem, da je 
odvrglo spone mezdnega odnosa 
- ter kot. svobodno, enako-
pravno in samoupravno delo in 
gospodarjenje delavcev s sred-
stvi, ki so družbena lastnin a, pri-
čelo (pri nas) uresničevati svoj 
zgodovinski smoter. 

Določila zakona o združenem 
delu, ki podajajo temeljne sesta-
vine samoupravne organizacijske 
strukture, ne poznajo nadreje-
nosti in podrejenosti v klasič-
nem smislu. Vodilni sodelavec 
postaja tako le prvi med enakimi 
(primum inter pares), hiearhizi-
ranost delovnega procesa je 
minimalna in se nanaša le na 
tisto zvrst delovnih nalog, ki p o 
svoji naravi terjajo taksen 
pristop. Svojo vodilno vlogo 
uresničuje vodja odslej zlasti kot 
oiganizator in koordinator dela 
z zbiranjem in podružabljanjem 
potrebnih informacij; člani 
delovne skupine skupaj posta-
vljajo in med sabo raz dedujejo 
delovne naloge (konkretizirajo 
širše postavljene naloge) ter 
medsebojno nadzorujejo uresni-
čevanje le-teh. Vodja na ta način 
zgublja vlogo ..komandanta" ah 
, .nadzornika". 

Ne, le, da je takšen pristop k 
organizacijskim preosnovam 
družbenopolitično naprednejši 
(pospešuje proces dezalienacije), 
marveč velja poudariti, da je 
obenem tudi družbenoeko-
nomsko učinkovitejši To, 
drugo, je spoznala tudi meščan-
ska organizacijska teorija in 
praksa, saj dandanes skoraj ni 
gosodaiskegasistema v svetu, 
kjer ne bi imeli delavci prav 
nikakršne vloge pri upravljanju 
podjetij (participacija - vsaj 
preko sindikatov). 

Pa tudi na torišču organizi-
ranosti (vodenje, izvajanje) pri-
haja JIO eni strani zastran večje 
osveščenosti delavcev in na tej 
osnovi pritiskov sindikatov, po 
drugi strani pa zavoljo spoznanja 
kapitalistov, da takšen način 
organiziranosti sprošča ustvar-
jalne sile delavcev, do demokra-
tičnejših in humanejših organi-
zacijskih struktur, v teoriji so jih 
imenovali z izrazom interak-
cijske org. strukture (matrične, 
kombinirane - funkcionalno 
teamska) in posebej družbeno-
politično ter socialno že zdaleč 
presegle Taylaijev (linijska struk-
tura) koncept organiziranosti. 

JOŽE ZAGOŽEN, dipl. oec. 

Tovarna feritnih materialov, ki slavi l a m 25-letnico obstoja delovanja, zaposluje na Ljubnem in v Solčavi v » w 
ženske delovne sile iz Gornje Savinjske doline 

ISKRINA tovarna feritnih mate-
rialov je pred kratkim slavila 
25-letnico svojega obstoja in delo-
vanja. Za nas v tem delu. Slovenije bi 
ta dogodek verjetno minil vec ali 
manj neopazno, če ne bi prav Feriti 
v zadnjem času odločilno posegli v 
razreševanje problema zaposlovanja 
proste ženske delovne sile v Gornji 
Savinjski dolini in s tem znatno pri-
pomogli k njenemu hitrejšemu raz-
voju. Zato mogoče ne bo odveč 
kratka predstavitev. 

Od skromnih začetkov v Črnučah 
leta 1952 do sodobne tovarne danes 
je preteklo četrt stoletja naporov, 
uspehov in neuspehov, iskanja pra-
vilnih proizvodnih usmeritevjn kar 

ustreznih samoupravnih 
Prehojena pot Iskrinih Feri-

najbolj 
oblik. " 
tov je bila vse prej kot lahka. Iz 
prvotne skromne zamisli se je razvila 
sodobna tovarna, danes poznana po 
vsej Jugoslaviji in širom po Evropi. 
Ob nenehnem spreminjanju tehno-

logije in proizvodnega programa sta 
vzporedno naraščala obseg dela in 
njegova kakovost. Od feritnih palčk 
in anten kot klasičnih feritnih izdel-
kov so v tem času prešli k navitim 
komponentam s feritnimi jedri za 
telefonske centrale. Takšen napre-
dek je lahko omogočila samo zdrava 
in spreminjajoča se miselnost zapo-
slenih delavcev, ki je vedno sledila 
času, v ka"terem je živela. Tudi 
samoupravljanje v Feritih je uspešno 
prebrodilo tudi najtežje preizkušnje, 
V preteklosti so se morali zaposleni 
maisičemu odpovedati, da so postali 
to, kar danes so. 

Prav v letošnjem jubilejnem letu 
dosegajo izjemne rezultate. Poleg 
ostalih uspehov bodo v primeijavi z 
lanskim letom povečaB proizvodnjo 
za 60 odstotkov in s tem že presegli 
srednjeročni načrt za leto 1978. 
Eden od pomembnih mejnikov na 
poti do takšnih uspehov je bilo leto 
1969, ko so se po letih poslovne 

neuspešnosti odločili za sanacijo in 
jo z velikimi napori uspešno izvedli. 
Vloženo delo je rodilo sadove in 
njihovi izdelki so bili vse bolj iskani. 
Obrat v Ljubljani s svojimi zmoglji-
vostmi ni mo^el več zadostiti 
potrebam domačega in tujega trga, 
zato je pričel delavski svet razmi-
šljati o razsritvi proizvodnje v Lju-
bljani ali kje na nerazvitem pod-
ročju. Zaradi pomanjkanje ženske 
delovne sile v Ljubljani in zaradi 
problema nezaposlenosti žensk v 
Gornji Savinjski dolini so se odločili 
za obrat na Ljubnem ob Savinji. 
Uspehi, ki jih je obrat dosegel od 
leta 1973 do danes so samo potrdili 
pravilnost takšne odločitve. Ob 
uspešnem zagonu oddelka na 
Ljubnem h zaradi zdravih samo-
upravnih razmerij ob rekonstrukciji 
proizvodnje navitih komponent v 
letošnjem letu se je delavski svet 
laže odločil za novo poslovno enoto 
v nerazviti in obmejni Solčavi, ki je 

Po zadnji modi obleke 
Obiskali smo Modni salon Velenje — Oddelek po meri — Težave s kadri — V konicah 

sezone mnogo dela — Odslej bo redno svetovala modna kreatorka 

Modni salon! Veliko je o njem sli-
šati. Vsakdo izmed nas pozna bluze, 
krila, srajce, pa hlače in lepe pletene 
komplete, kijih izdelujejo. Z izdelki 
so se uveljavili že»irom po Sloveniji, 

kmalu po vojni. Sprva so delali v 
majhni krojaški delavnici v Starem 
Velenju. Leta 1962 so dobili lepe 
sodobne prostore na Cankarjevi 
cesti, kjer jih lahko najdete še danes. 

ki želi modna oblačila, ki jih še ni 
na tržišču. So pa to v pretežni meri 
stalne stranke. 

Zaradi večjega izkoriščanja pro-
storov delajo zaposleni dvoiz-
mensko. Seveda pa se v tem obratu 
srečujejo tudi z marsikatero težavo. 
Zavedajo se, da si želi stranka, ki se 

pri njih imeti oblačilo nare-

Delati je potrebno hitro in kvalitetno. Tu se ustavljajo najbolj zah-
tevne stranke. 
pa tudi diugod. Sicer pa vam danes 
ne bomo predstavljali kompleksnega 
Modnega salona, ampak i samo 
oddelek po meri, ki je pravzaprav 
zasnova Modnega salona Velenje. 

Modni salon Velenje se je pojavil 

Oddelek po meri zaposluje petin-
dvajset delavcev. Stranki, ki si želi 
model, ki ga v trgovini ne najde 
ponudijo tudi blago, ki ga nabavljajo 
pri grosistih ali pa direktno iz 
tovarn. Seveda lahko stranka prinese 
blago tudi s seboj. Pri njih se usta-
vljajo predvsem stranke, ki jim mere 
v trgovini ne ustrezajo, pa mladina, 

ieno čim prej, vendar jim to zlasti v 
:onicah sezone ne uspe. Tako imajo 

zlasti zelo veliko dela konec leta, pa 
od prvega maja do konec junija. V 
tem času bi rabili veliko več delovne 
sile, ki pa je kasneje v suhih mesecih 
ne bi imel s čim zaposliti. Kader, ki 
ga zaposlujejo si v pretežni meri 
sami izučijo. Kot je povedal vodja 
-tega obrata Janez Špegel, se tako 
najbolj prepričajo, da je krojač ali 
šivilja, ki so jo sami izučili sposobna 
poprijeti za zahtevno delo. Vendar 
pa se tudi pri tem srečujejo s teža-
vami. Fantje se za poklic krojača 
skorajda ne odločajo več, bili pa bi 
še kako potrebni. Mnogi, ko se izu-
čijo, si pridobe določeno prakso, 
zapuste salon, vzamejo obrt 

Za letošnje leto so planirali v tem 
obratu kar za 4 milijone 300 tisoč 
dinarjev realizacije. KljGb temu, da 
so nameravali v ta namen zaposliti 
dodatne delavce in tega niso storili, 
bodo zadani plan realizirali. 

Pa še novost, ki se je bodo razve-
selili vsi tisti, ki radi sledijo modi. V 
Modni salon, oddelek po meti bo 
odslej redno, dvakrat na teden pri-
hajala modna kreatorka, ki bo stran-
kam pomagala pri izbiri modelov, 
jim svetovala. 

zaživela letos maja. V skladu z zato 
nom o združenem delu so pričel 
razpravljati tudi o statusu obeh p« 
lovnih enot Junija 1977 so se n 
skupnem razširjenem sestanku pred 
stavniki delavskega sveta tozd Feriti, 
krajevnih skupnosti Ljubno in Sol 
čava, občinske skupščine Mozirje i 
sindikalne organizacije dogovoril 
da se oddelka Ljubno in Solčan 
oblikujeta v enakopravni samostoj« 
poslovni enoti, ki delujeta kot sami> 
stojni delovni skupnosti, vključeni 
tozd Feriti. Obema skupnostima' 
njunim iglavcem je s tem zagol 
vljen razvoj, ki je skladen z razvi' 
celotne temeljne organizacije. 

Ob tem seveda m naključje, da« 
znaten del slavja ob srebrna 
jubileju opravili v Gornji Savinjs 
dolini. V petek so si predstavnL 
združenega podjetja Iskra, njen 
delovne organizacije .Jndustn 
elementov in zabavne elektronike,1 

temeljne organizacije Feriti, za 
topnikov družbenopolitične^ 
življenja občine in krajevnih skup 
nos ti Solčava in Ljubno, skupa' 
podpredsednikom skupščine S! 
Vladimirjem Logarjem in članou 
predsedstva SRS Tonetom Boleton 
ogledali obrat v Solčavi in se tat 
pomudili v prijetnem pomenku in « 
nato preselili na Ljubno. Tam i 
svečano proslavili pomembn 
delovno zmago. OtvoriH so nam« 
lastne obratne prostore, v katere« 
se preselili iz doslej najetih in n 
nadaljnji razvoj premajhnih pn> 
štorov. Oba obrata bosta v 
hodnje zagotovila kruh najmanj 11 
delavcem, pretežno ženskam. Sve 
čani del otvoritve so popestri 
malčki iz ljubenske osnovne šole 
prijetnim nastopom, zaposleni 
obeh obratov in gostje pa so s 
pozneje sešli na prijateljskem sn 
čanju in z njim proslavili sreba 
jubilej. 

J. P 

U S T A N O V I L I OSNOVNO 
O R G A N I Z A C I J O Z K 

Sredi tega meseca so v Modn 
salonu Velenje ustanovili osnovm 
organizacijo ZKS Velenje Modu 
salon. V novi organizaciji je 
njenih dvanajst komunistov. 

N O V A T O V A R N A 
Na pobudo slovenske gos 

darske zbornice ki republiške k 
ference ZSMS bo Modni sal 
Velenje zgradil v Gradu v bližini 
tromeje med Slovenijo Avstnjo i 
Madžaisko manjšo tovarno, 
tovarni bo dobilo delo 50 delavcev 
v glavnem naših delavcev, ki so n 
začasnem delu v tujini. Le-ti bodol 
okviru novega proizvodnega pro 
grama izdelovali oblačila za otroke f 
starosti od 6. do 16. leta. Glavni 
projekt za izdelavo tovarne je žel 
izdelavi. 

Skupščina šaleških študentov 
Šaleški študentski klub je ostal skoraj brpz denarja, saj preostanek obljubljenih sreds 
še ni prispel na žiro račun. To je bila ena od ugotovitev, povzetih iz poročila o ' 

kluba, v petek, na redni letni skupščini naših študentov. 

Vodja obrata oddelek po meri 
Janez Špegel 

Na skupščini Šaleškega študent-
skega kluba so med drugim obravna-
vali delo v preteklem letu in sprejeli 
okvirni program za leto 1977/78 . 
Obravnavali pa so tudi predlog sta-
tuta in zaščitnega znaka ŠŠK ter 

razpravljali o osnutku predloga spre-
memb in dopolnitev družbi 
dogovora o oblikovanju h izvajanju 

zbenega 

Več za mlade iz drugih republik 
V okviru tedna otroka je bil tudi posvet o problematiki mladine iz drugih republik — Vzgoji mladine je potrebno 

posvetiti več pozornosti — V občini ni evidence o skupnem številu mladine in odraslih iz drugih republik 

štipendijske politike v SRS. 
Poročilo o delu kluba v prete-

klem letu ugotavlja, da so bile reali-
zirane v glavnem vse zastavljene 
naloge, da je bilo sodelovanje med 
OK ZSMS Velenje in študentskim 
klubom zadovoljivo, saj so se 
skupno dogovarjali za akcije in jih 
tudi realizirali, posebno pohvalno pa 

sodelovanje z občinskim štabom 

študentov, skupno z ZSMS Veleq 
na radiu Velenje, ni bilo omen' 
vrednih novosti. Vendar pa so i 
dentje poudarili, da si želijo po 
zovanje na vseh področjih družbi 
nega življenja. 

V nadaljevanju skupščine so sprti 
jeB statut in domiselno izdelan a l i 
čitni znak kluba v svoje vrste pa 
častne člane, Franja Kiji 
sednika IS občine Vdenji 

je so 
TO 

poro 
Mela 

Svet za delo z odraslimi pri 
OZPM Velenje je oiganiziral v okvi-
ru tedna otroka, 10. oktobra posvet 
o problematiki mladine iz drugih 
republik. Posveta so se udeležili 
predstavniki nekaterih delovnih 
organizacij, Savinjsko Šaleškega 
zdravstvenega doma, občinskega 
sindikalnega sveta, OK ZSMS, 
Samoupravne interesne skupnosti za 
socialno skrbstvo h nekateri člani 
sveta za delo z odraslimi. 

Že pred tem so posredovali 
delovnim organizacijam REK, RŠC, 
Vejogd in Gorenje vprašalnike na 
osnovi katerih so na posvetu ugo-
tovili, da v naši občini sploh ne 
obstaja evidenca o skupnem številu 
mladine in odraslih iz drugih repu-
blik, ki se pri nas izobražujejo, ali pa 
so zaposleni. Učenci, ki jih priva-
bimo v naše šole so mnogokrat pre-
malo informirani o delu, ki ga naj bi 
kasneje opravljali, neurejeno pa je 
tudi štipendiranje te mladine na teh-
niških šolah. Ugotovljeno je bilo, da 
mnogi teh učencev nimajo zago-
tovljenega minimalnega življenskega 

standarda. Naše delovne organizacije 
pa doslej še niso podpisale republi-
škega dogovora o minimalnih stan-
dardih za učence in dijake ter 
delavce iz drugih republik. Prav tako 
pa je veliko premalo storjenega za 
vključevanje te mladine v naše 
okolje ter za kulturno delovanje. 
Tako v nacionalnem jeziku kot v 
slovenščini. 

Na posvetu so navzoči nenili, da 
je potrebno reševati tudi probleme 
učencev, ki se šolajo v Ve snju in so 
iz drugih slovenskih obe n. Vzgoji 
mladine je potrebno pos> ;titi še več 
pozornosti, tako v učne a procesu, 
kot tudi v prostem č' u in to v 
delovnih oiganizadja! kjer so 
zaposleni in šolah. Vpisovanje 
učencev v določene šole mora biti 
bolj usklajeno s potrebami gospo-
darstva tudi zaradi dodelitve štipen-
dije vsem, ki so je po veljavnih pred-
pisih upravičeni. Pri vpisu učencev v 
rudarske šole, pa naj bi v bodoče 
sodelovala tudi pedagog, psiholog in 
socialni delavec. Razviti bi bilo 
potrebno sodelovanje z matičnimi 

občinami, da bi lahko na ta način 
zagotovili kulturne prireditve v 
nacionalnem jeziku, knjižnice bi 
bilo potrebno dopolniti se s kvali-
tetnimi knjigami njihovih domačih 
avtoijev. To nalogo naj bi opravila 
občinska kulturna skupnost Tudi 
za učence v gospodarstvu in tehni-
ških šolah bi morali ustanoviti svet 
staršev, ki ga imajo vse druge osnov-
ne in srednje šole. Pionirjem na 
osnovnih šolah in vsej ostali mladini 
iz drugih republik, naj bi omogočili, 
na osnovi prostovoljnosti, možnost 
ustanavljanja domovinskih krožkov, 
klubov, ali društev v okviru mla-
dinske ali pioniiske organizacije. 
Potrebno bi jim bilo pomagati pri 
programski zasnovi teh krožkov. 
Kasneje pa naj bi se ustanovila tudi 
zveza klubov, s sedežem pri ZSMS 
Velenje. 

Krajevne skupnosti in druge oiga-
nizacije in skupnosti naj bolj težijo 
k vključevanju mladine iz drugih 
republik v samoupravne organe, 
društva in organizacije v krajevnih 
skupnostih. 

Skrajni čas je že, da v Velenju 
zgradimo Mladinski klub, ko pa 
bomo pripravljali vsebinski program, 
je potrebno upoštevati potrebo po 
vključevanju mladine iz drugih 
republik. Z 
posluhom je mlade potrebno sezna-
niti o pogojih na delovnem mestu 

večjo pozornostjo in 
"epot 

delo 
oziroma na šoli ter o možnostih 
vključevanja v dejavnosti ZSMS ter 
sploh vključevanja v širše kroge. Za 
čim hitrejše vključevanje so sood-

f ovorne poleg delovne sredine in 
SMS tudi strokovne službe v delov-

nih organizacijah in šolah. O proble-
mu mladine iz drugih republik in 
drugih slovenskih občin naj razpra-
vljajo samoupravni organi v delovnih 
organizacijah in ZSMS ter sprejmejo 
s tem v zvezi akcijske programe. 

Prav tako pa je potrebno izdelati 
in upoštevati pri ugotavljanju zdrav-
stvene sposobnosti za delo v jami 
enotne kriterije ob sprejemu 
učencev v rudarsko šolo, ob na-
daljnih sistematskih pregledih in 
pred zaposlitvijo. 

M. TAMŠE 

Ob tem poročilu je bilo pogrešati 
nekoliko ostrejše samokritike, ki je 
bila v prejšnih letih skoraj običajna 
in tudi pozitivna. Vse namreč le ni 
tako rožnato, kot je videti navzven. 
Samo za primer: naši študentje se 
slabo, lahko rečemo zmeraj slabše, 
udeležujejo delovnih akcij. Na skup-
ščini bi morali nuditi več poudarka 
temu vprašanju. Prav tako je ostalo 
nerešeno financiranje kluba. Na 
prejšni skupščini so bile nakazane 
možnosti financiranja tudi preko 
posameznih SIS. Videti je, da je to 
se naprej le predlog, o katerem pa 
tokrat nihče ni razmišljal, navkljub 
kroničnemu pomanjkanju v štu-
dentski blagajni 

Padle so pripombe na najnovejši 
zazidalni načrt Velenja. V novem 
naselju mora biti upoštevana, takšna 
je zahteva študentov in prav gotovo 
tudi vseh drugih mladih v našem 
mestu, dolgoletna želja mladincev za 
izgradnjo mladinskega centra. 

Okvirni načrt za letošnje šolsko 
leto, ki je bil podan v drugem delu 
poročila, pa je bil nekako preskro-
men za tako pomemben študentski 
zbor. Razen dogovora o sodelovanju 

Jjuna, pi 
za pod 

pri njihovem delu, Jožet 
lanska, komandanta občini 

štaba TO, zaradi prizadevnega si 
lovanja in Petra Rebemika, di _ 
letnega predsednika kluba, za it 
luge pri delu v klubu, prav tako pt 
so potrdili ustanovitev cel f 
aktiva študentov. 

Na skupščini so izvolili še nott 
vodstvo. Za predsednika kluba je U 
ponovno izvoljen Stane Povh. 

Študentje so pripravili tudi diuf 
številko glasila R. L T. (racionalni 
izbrane teme). Napredek je s tek 
nične in oblikovne strani očita 
vendar pa je bilo, od v letu dni zbn 
« g a gradiva, pričakovati dosti vti 

B.Z 



Ponudba ambientov in tehnologij 
Centralni delavski svet sozda Gorenje sprejel plah za leto 1987 — Novost v programskem nastopu na tržišču postopno 
opuščanje dosedanje kosovne prodaje izdelkov in prehod k ponudbi kompleksnih ambientov in tehnologij 

Posvet o gradnji na območju Velenje-vzhod, — Sprejeti zaključki izhodišče za planiranje, usklajeno operativno 
izvajanje in oblikovanje politikefo celoviti stanovanjski izgradnji — Tudi v prihodnje nujnost takšnih posvetov 

eni strani dosežena visoka stopnja 
diverzifikacije izdelkov in trgov, na 
drugi strani pa je omogočena delitev 
dela in s tem specializirana veliko-
serijska proizvodnja delovnih organi-
zacij, članic sozda Gorenje kakor 
tudi drugih udeležencev v program-
ski celoti DOM. 

Bistvena novost v programskem 
nastopu sozda Gorenje na tržišču v 
letu 1978 je postopko opuščanje 
dosedanje kosovne prodaje izdelkov 
in prehod k ponudbi kompleksnih 
ambientov in tehnologij ter s tem k 
poudarjeni vlogi prodaje znanja. Ta 
nova kvaliteta se bo obdržala v vseh 
programih - kompletne kuhinje, 
slika in glasba v hiši, mini farma itd., 
v največji meri pa seveda v pro-
gramu gradbeništva s celovito po-
nudbo objektov družbenega standar-
da. V naslednjem obdobju pa bo 
treba pospešiti raziskovalno razvoj-
no delo posebej še na področju 
programa zaščite okolja. 

Sestavljena organizacija združe-
nega dela Gorenje bo prihodnje leto, 
k o t predvideva na zadnji seji central-
nega delavskega sveta sprejeti plan, 
povečal akumulacijo za 66 %. druž-
beni produkt pa za 46,8 %. S pla-
nom proizvodnje je predviden pora-
st - v primerjavi z letom 1977, za 
skoraj 50 %, število zaposlenih pa se 
bo povečalo za 13,8 %, se pravi, da 
se mora vrednost proizvodnje na 
zaposlenega, to je produktivnost, 
povečati kar za 31,7 %. Na doma-

čem tržišču želijo prodati za 9 
milijard 140 milijonov dinarjev iz-
delkov, na tuje pa izvoziti za 1 
milijardo 980 milijonov dinarjev iz-
delkov. Udeležba izvoza v skupni 
prodaji gotovih izdelkov bi tako 
znašala 17,8%, v primerjavi z le-
tošnjim letom pa bi bil izvoz večji 
za 67,7 %, kar bo nedvomno ena 
najzahtevnejših nalog delovnih orga-
nizacij sozda Gorenje v letu 1978. 
Predvideni načrt izvoza za prihodnje 
leto pa je treba doseči, če si želi 
sozd Gorenje zagotoviti nemoteno 
oskrbo z reprodukcijskimi materiali 
iz uvoza. 

Razumljivo je , da zahteva predvi-
dena rast obsega poslovanja tudi 
znatna investicijska vlaganja, tako v 
osnovna in obratna sredstva kot v 
družbeni standard. Za leto 1978 
načrtujejo delovne oAnizac i j e v 
okviru sozda Gorenje mvesticijska 
vlaganja v skupni višini 1 milijarde 
452 milijonov dinarjev. Podatki ka-
žejo na ponovno oživljanje repro-
duktivne sposobnosti sozda Gore-
nje. Poprečni mesečni neto osebni 
dohodek na zaposlenega pa naj bi 
znašal v delovnih organizacijah 
sozda Gorenje v prihodnjem letu 
okrog 4.700 dinarjev. 

O sprejetih izhodiščih in rokih za 
pripravo osnutka srednjeročnega 
programa razvoja sozda Gorenje za 
obdobje 1980 - 1985 pa bomo 
podrobneje pisali v prihodnji števil-
ki. 

Centralni delavski svet sestavljene 
organizacije združenega dela Gore-
nje je na svoji zadnji seji, ki jo je 
vodil predsednik Jože Skornšek, 
sprejel plan sozda Gorenje za leto 
1978 ter izhodišča in določil roke 
za pripravo osnutka srednjeročnega 

1 programa razvoja sozda Gorenje za 
obdobje 1980 - 1985. 
_ S samoupravnim sporazumom o 
osnovah družbenogospodarskega 
razvoja sozda Gorenje za obdobje 

1976 - 1980 je bila postavljena 
programska celota DOM kot osnov-
ni koncept razvoja Gorenja. To pro-
gramsko celoto sestavljajo, kot je 
znano, raslednji programi: gospo-
dinjska oprema, elektronika, zelena 
tehnika, toplotna in klima tehnika, 
pogonski stroji in agregati, gradbeni-
štvo, zaščita okolja, materiali, pol-
proizvodi in proizvodi za industrijo 
ter inženiring, montaža in servis. S 
takšno programsko zasnovo je na 

Kuhinja Gorenja — ponudba kompleksnega ambienta 

Delegati skupščine občine Vele-
nje so na skupščini v juliju sprejeli 
več zazidalnih načrtov, med njimi 
tudi zazidalni načrt za območje 
med Kidričevo in Šaleško cesto ter 
reko Pako, to je Šalek II. Medtem so 
na velenjskem zavodu za urbanizem 
izdelali tudi že idejni načrt izgradnje 
za Šalek II, ki zajema tako stano-
vanjsko izgradnjo kot poslovni cen-
ter. Prejšnji teden pa je predsednik 
skupščine (občine Nestl Zgank skli-
cal sestanek s predstavniki organi-
zacij združenega dela naše občine, 
družbenopolitičnih organizacij, kra-
jevnih skujpnosti in samoupravnih 
interesnih skupnostih. Najprej so 
predstavnikri Zavoda za urbanizem 
pojasnili naačrt izgradnje za območje 
Salek II pa i tudi Gorico III, nato pa 
je tekla beseeda o poslovnih objektih, 
funkcionalrnosti stanovanj, poslov-
nih lokalihi, spremljajočem družbe-
nem standairdu-skratka, o vsem kar 
oblikuje ccelovito stanovanj sko in 
komunalno) ureditev. 

Na začettku pogovora so ugotovi-
li, da smo v občini v zadnjem času 

kljub prizadevanjem, da pristopimo 
k celoviti stanovanjski in komunalni 
izgradnji, reševali to vprašanje po-
polnoma neenotno. V Velenju smo 
namreč od vsega začetka izhajali iz 
načela, da vse gradimo za človeka. 
Vendar se v zadnjem času, ko bi 
lahko na tem področju naredili ne-
dvomno veliko več kot smo, so-
očamo z dejstvom, da stanovanjska 
gradnja zelo zaostaja za načrtovano. 
Pa ne le to. Tudi stanovanjski stan-
dard je zelo padel. Stanovanjska 
naselja so le zgolj navadni bivaki, 
brez najnujnejših vsakodnevnih 
uslug v bližini: trgovin, potrebnih 
lokalov in otroških igrišč, ki so 
predvidena v vsakem zazidalnem na-
črtu, ob koncu izgradnje pa izginejo 
kot da bi bila nekaj imaginarnega. 
Danes pri gradnji še vedno premalo 
razmišljamo o človeku, ampak vse 
preveč o betonu, v katerem so 
stanovanja nefunkcionalna, zato ni 
čudno, da v njih stanovalec občuti 
praznino, dolgočasje. V zadnjih 
letih so bili tudi vse premalo upošte-
vani interesi občanov-stanovalcev, 
na drugi strani pa smo bili nemalo-
krat soočeni z zamujanjem rokov 
izvajalcev, spreminjanjem projektov 
ipd., s tem, da je le peščica ljudi 
odločala o gradnji. Skratka, stanje 
na področju gradnje je bilo že po-
dobno anarhiji. 

Izhajajoč iz tako zatečenega sta-
nja in zaradi odstopanja od samo-
upravno dogovorjene stanovanjke 
politike in sprejetih programov celo-
vite stanovanjsko-komunalne izgrad-
nje so na posvetu v cilju reševanja 
teh problemov sprejeli zaključke, ki 
v bistvu potrjujejo že sprejete smer-
nice za stanovanjsko izgradnjo iz-
vršnega sveta skupščine občine in 
koordinacijskega odbora za stano-

vanjsko izgradnjo pri občinskem 
sindikalnem svetu. Poudarjenoje, da 
si morajo vsi subjektivni dejavniki v 
občini prizadevati, da se ustanovijo 
ustrezne strokovne službe, ki bodo 
skrbele za usklajeno delo med vsemi 
samoupravnimi dejavniki, ki vplivajo 
na izgradnjo stanovanj in drugih 
objektov družbenega standarda. Za 
uresničitev navedenih nalog mora 
izvršni svet skupščine občine Vele-
nje takoj ustanoviti ustrezno komi-
sijo, ki bo odgovorna za organizira-
no in usklajeno izvajanje sprejetih 
zazidalnih načrtov. Da bi preprečili 
samovoljno spreminjanje sprejetih 
načrtov in zagotovili čimbolj racio-
nalno izkoriščanje urbanega prosto-
ra, je potrebno doseči usklajeno 
pripravo vse urbanistične in ostale 
tehnične dokumentacije, ki j o mora-
jo pripraviti ustrezne strokovne služ-
be. Vzporedno s tem je treba do-
seči, da bodo delo in pripravljeno 
dokumentacijo obravnavale in po-
trdile vse samoupravne skupnosti ter 
ga nadzirale pristojne inšpekcijske 
službe. Pogoj za uspešno pripravo 
vse dokumentacije pa je ustrezna in 
učinkovita povezanost vseh strokov-
nih dejavnikov, ki so odgovorni za 
urbanizacijo, projektorje, izvajanje 
in kontrolo. 

Na posvetu je bilo izrečenih tudi 
precej konkretnih pripomb na zazi-
dalne načrte Šalek II in Gorica III, 
ki jih bodo - kot je zapisano v 
zaključkih - strokovne organizacije, 
katere pripravljajo dokumentacijo o 
tem, morale upoštevati. Rečeno je 
bilo, da je treba strukturo stanovanj 
načrtovati glede na predhodno ana-
lizo potrebnih prosilcev stanovanj in 
na podlagi ankete med stanovalci. S 
pripravljeno dokumentacijo je treba 
podrobno seznaniti tudi delovne 
ljudi in občane z območja krajevnih 

skupnosti Velenje Center levi breg 
in krajevne skupnosti Šalek-Gorica 
ter zainteresiranih delovnih organi-
zacij. Vsi spremljajoči objekti in 
poslovni prostori sprejeti z zazidal-
nim načrtom in idejnimi projekti se 
morajo dosledno uresničiti ob up-
oštevanju ustreznih normativov. 
Prav tako je treba postaviti takšno 
nadzorno slugio, ki bo sposobna 
nadzirati kvalroto zgrajenih stano-
vanj v skladu s projekti in koordina-
cijo spremljajočih komunalnih del, 
za kar mora biti ta služba tudi 
materialno odgovorna. V načrtu sta-
novanjske izgradnje za leto 1978 je 
treba upoštevati tudi izgradnjo pete 
osnovne šole ter izgradnjo otroških 
vrtcev, pri čemer je potrebno sode-
lovanje občinske izobraževalne 
skupnosti in skupnosti otroškega 
varstva. Na posvetu je bilo še pose-
bej opozorjeno, da je treba pri 
gradnji zagotoviti, da bodo komuni-
kacijske poti (stopnišča, dvigala, 
stopniščne ograje) v stanovanjskih 
objektih primerne za selitev, pri 
balkonih je potrebno upoštevati ra-
cionalno porabo stanovanjskega pro-
stora in še zlasti varnost balkonskih 
ograj,, v stanovanjskem naselju pa 
programirati tudi prostore za pranje 
in sušenje perila. 

Vsi sprejeti zaključki s tega po-
sveta bodo služili kot obvezna izho-
dišča pri planiranju, usklajenem 
operativnem izvajanju in obliko-
vanju politike o celoviti stanovanjski 
izgradnji v občini Velenje. 

Vsi navzoči so takšen pristop k 
začetku gradnje pozdravili ter ob 
tem poudarili, da j e . treba tudi v 
bodoče pri vseh idgnih zasnovah in 
izvajanju glavnih projektov organi-
zirati podobne posvete in upoštevati 
pripombe ter predloge dane v raz-
pravi. 

Ocena delovanja delegatskega sistema-
sestavina predvolilne aktivnosti 1 
I z predldoga „ O c e n e uresničevanja delegatskega sistema v o b č i n i V e l e n j e " o kater i b o d o razpravl jal i t u d i na b l ižn j i 

skupni seji obč inske konference S Z D L V e l e n j e in občin»kega sveta Z S S V e l e n j e 

Ustavnoo načelo, da delovni ljudje 
in občani i sami uresničujejo oblast 
la upravljaajo druge družbene zadeve 
nepcsiednčio zahteva, da se za uresni-
čevanje tejega načela ustrezno med-
sebojno ODiganiziramo. Delovni lju-
dje in obččani pa lahko uresničujejo 
oblast le kkot subjekti, organizirani v 
TOZD, KKS in v drugih samo-
upravnih si skupnostih preko delegat-
skega sistetema. Kot mehanizem za 
mesni če varan je svojih pravic v SIS in 
družbenopolitičnih skupnostih obli-
kujemo d delegacije kot temeljne 
oboke ozgsganiziranja in povezovanja 
delegatov za opravljanje funkcij 
oblasti in i drugih družbenih zadev. 
To pomenim, da sloni celotni skupš-
finsko-sammoupravni sistem na dele-
gatskem pipnncipu. Po tem principu 
se obHkujujejo delavski sveti OZD, 
samoupiavnvni organi KS, skupščine 
SIS in skupipščine družbenopolitičnih 
skupncatL L 

in sociološki 
sistema je v 

tem, da interese delovnih ljudi v 
skupščinah neposredno izražajo 
njihovi delegati, ki morajo stališča 
in pobude zajemali v sredini, ki jim 
' s poverila delegatsko funkcijo. 

Z delovnega mesta se delavčeva 
dejavnost preko delegatov in dele-
gacij podaljšuje in s tem v obliko-
vanje in sprejemanje vseh družbenih 
odločitev. Samoupravni proizvodni 
odnos, kot temeljni družbeni odnos, 
se preko delegatskega sistema in 
družbenega dogovarjanja prenaša na 
celotnp družbeno področje, v čemer 
je izražena celovitost samouprav-
nega sistema. 

Delegatski sistem tako zagotavlja 
najbolj smotern način povezovanja 
vseh samoupravnih skupnosti, ure-
sničevanje in usklajevanje njhovih 
specifičnih «1 splošnih interesov. Da 
bi delegatski organi resnično postali 
oblika neposrednega odločanja, 
morajo biti tako organi kot delega-
cije sestavljeni tako, da so v njih 
zastopani delegati vseh delov in soci-

alnih skupin OZD oz. KS. Stalna 
samoupravna in delovna povezanost 
delegatov s svojo delovno oz. dele-
gatsko bazo, kjer dobivajo delegati 
mnenja, stališča in predloge sode-
lavcev, samoupravnih organov h 
DPO pa je tisti element, od katerega 
je odvisna oblika neposrednega 
odločanja. 

Če ocenjujemo uveljavljanje dele-
gatskega sistema v občini Velenje, 
kot sistem in pot uresničevanja 
neposredne demokracije, potem 
lahko mirno zapišemo, da je dele-
gatski sistem zaživel in postal osno-
va za oblikovanje svobodne skup-
nosti delovnih ljudi z odločilno 
vlogo delavskega razreda. 

Da bi ugotovili, koliko smo bili 
dosledni v uveljavljanju delegatskega 
sistema in kakšne pomanKljivosti 
smo dopuščali, moramo analizirati 
uresničevanje tega sistema v temelj-
nih samoupravnih sredinah in na 
vseh nivojih delegatskega odločanja. 

V občmi Velenje smo ocenjevali 

uresničevanje delegatskega sistema 
na sejah treh zborov občinske'skup-
ščine dvakrat, vendar omejeno le na 
skupščinski sistem. Že uvodoma 
velja povdanti, da nam manjkajo 

tako do sedaj ni bila opravljena 
temeljita ocena delovanja delegat-
skega sistema na področju SIS. 

Temeljita ocena delovanja dele-
gatskega sistema, ki predstavlja 
bistveno sestavino predvolilne aktiv-
nosti nam je potrebna zato, da 
bomo ob analizi dosedanjih pozi-
tivnih in negativnih izkušenj v dele-
gatskem sistemu zagotovili njegovo 
funkcioniranje tako, da bo le ta 
omogočal še hitrejše uveljavljanje 
neposrednih oblk samoupravljanja 
in ob^sti vseh delovnih ljudi in 
občanov. Močneje a moramo pri-
zadevati, da pozitivne izkušnje 
uveljavimo v širšem družbenem pro-
storu. 

Termoelektrarna Šoštanj 
za zaščito okolja 

V šoštanjski termoelektrarni so pripravili srednjeročni 
program zaščite okolja ter za njegovo uresničitev večji 
del tudi zagotovili potreben denar — Letos so vgradili 
lovilce kapljic v hladilni stolp bloka III, ki je najbližji 
cesti Šoštanj — Velenje — Leta 1978 bodo rekonstruirali 
elektrofiltre blokov I, II in III ter zvišali dosedanji 100 
metrski dimnik za 50 metrov - Na vseh izpušnih ceveh 

varnostnih ventilov bodo vgradili dušilce zvoka 

V pričujočem prispevku predstav-
ljamo prizadevanja Termoelektrarne 
Šoštanj za zaščito okolja, torej o 
problemu, ki je v obdobju izrednega 
razvoja tehnike še kako pomembno. 
Skoraj si ne moremo predstavljati, 
da bi bili brez osnovnih energetskih 
virov, kot so plin, premog in elektri-
ka. Vse te pridobitve terjajo davek, 
ki je večkrat prav boleč. Je pač 
tako, da napredek znanosti ni več 
mogoč brez napredka tehnike in 
nasprotno. Škoda je le v tem, da se 
danes posledice znanstvenega na-
predka vse bolj obračajo proti člo-
veku, ker je tehniko do nedavnega 
brezvestno uporabljal za svoje, več-
krat sebične namene. Ne smemo biti 
ravnodušni do svojega okolja - rek, 
jezer, gozdov, travnikov in polj! Ne 
glejmo smo na danes, temveč tud* 
na jutri. Tudi naši zanamci si bodo 
želeli čistih voda in zelene cvetoče 
narave. 

V Termoelektrarni Šoštanj se tega 
prav dobro zavedajo, zavedajo se 
posledic, če bodo brezdušni do na-
šega okolja. To kaže tudi njihov 
program zaščite okolja, organizacija 
ter do sedaj opravljena dela. 

Že nekaj let, pred izidom zakona . 
o varstvu zraka, so pristopili k orga-
niziranemu .delu zaščite okolja. 
Danes deluje na tem področju samo-
stojni referent, katerega naloga je 
nadzorovati in meriti koncentracije 
S02 , nadzoruje čistočo odpadnih 
voda ter opravlja ostala opravila, ki 
so v zvezi z zaščito okolja - ekolo-
gijo. Dobljene podatke analizirajo 
skupaj z Hidrometeorološkim zavo-
dom iz Ljubljane. Probleme s tega 
področja občasno obravnava tudi 
posebna komisija, ki jo je delavski 
svet zadolžil za varstvo pri delu in 
varstvo okolja. 

Izdelan je srednjeročni program 
zaščite okolja ter za njegovo uresni-
čitev večji del zagotovljena finančna 
sredstva. V programu so predvideli 
naslednje: 

- Vgraditev lovilcev kapljic v 
hladilni stolp bloka m , t.i. stolp, ki 
ie najbližji cesti Šoštanj-Velenje. Te 
lovilce kapljic so vgradili med leto-
šnjim remontom. 

- Za naslednje leto so predvideli 
rekonstrukcijo etektrofUtrov blokov 
I, II in III ter zvišanje dosedaraega 
100-meterskega dimnika za 50 m. 
Bloka I in II sta v obratovariu od 
leta 1956, blok III pa od leta 1960. 
Po izkušnjah ter meritvah so filtri 
dotrajani in se njihova propustnost 
giblje okoli 72 %, namesto predpi-
sanih 99,7 %, se pravi, da uhaja v 
ozračje preveč pepela. Dimnik je 
potrebno zvišati, da bi zavarovali 
pobočje južno od termoelektrarne, 
Lokovico. 

Za nabavo filtrov je pogodba pod-
pisana in bodo že v kratkem zaceli s 
pripravljalnimi deli, za zvišanje dim-
nika se pripravlja projekt Obe ob-
novi motata teci istočasno, sta v 
medsebqni odvisnosti. Dela bi naj 

bila predvidoma končana v šestih 
-mesecih t.j. od pričetka aprila do 

septembra naslednjega leta. 
- Vgraditev dušilcev zvoka na 

vseh izpušnih ceveh varnostnih ven-
tilov, kotlov in zagonskih posod. S 
tem bodo zmanjšali hrup na zakon-
sko predpisane norme. 

Na starih blokih so dušilci večidel 
že vgrajeni. V naslednjem letu bodo 
vgradili še preostale. 

- V študiju je izdelava dušilnih 
pregrad za vleke dimnih plinov, ki 
so zunaj kotlovnice in povzročajo 
precejšen ropot 

Zasadili bodo tudi okolico hladil-
nih stolpov. 

Veliko pozornost posvečajo od-
padnim vodam in jih šele po nevtra-
jizaciji spuščajo v reko Pako. Z 
novim blokom so pridobili nevtrali-
zacijski bazen, ki je tehnično tako 
izpopolnjen, da je spuščanje vode iz 
bazena mogoče šele tedaj, ko to 
dovolijo razne blokade, ki so vezane 
na nevtralizacijske sonde. 

Tudi na zelenice dvorišč niso 
pozabili. Zasajujejo ali s travo pose-
jejo vsak košček zemlje. S tem 
hočejo omiliti betonsko puščobo 
ter doseči kolikor je le mogoče 
dobro počutje delavca. 

Že uvodoma je bilo zapisano, 
kako težko je vskladiti tehniko z 
naravo. Največ preglavic povzroča 
žveplo, ki se pri gorenju pretvarja v 
S 0 2 ali žveplov dioksid. Ta problem 
se z višino dimnikov do neke mere 
rešuje, sicer ne količinsko, ampak 
prostorninsko s tem, da ne prihaja 
do lokalnih nedopustnih koncentra-
cij S 0 2 . Ta nevarnost je predvsem 
prisotna v zimskem času in ob 
nevihtah, ko zračne plasti potisnejo 
dimne pline k tlom. Pršenje iz hla-
dilnih stolpov je sicer ne všečen 
pojav, predvsem zaradi posledice, ni 
pa nevaren za okolico, ker kapljice 
ne vsebujejo škodljivih primesi. 
Prekomerna koncentracija S02 , ki 
bi dalj časa delovala na določeno 
področje, je predvsem nevarna za 
po vrtnine, sadno drevje in iglaste 
gozdove. Količine žveplovega dio-
ksida merijo na več mestih tako, da 
praktično nadzorujejo celotno 
okolje elektrarne. Predvideno je, da 
bo z obratovanjem nuklearne elek-
trarne Krško dovolj električne ener-
gije. S tem bo dana možnost, da v 
času, ko nastopijo neugodne vre-
menske prilike, zmanjšajo proizvod-
njo, pri tem se zmanjša kurjenje in 
koncentracija žvepla. 

Čeprav vlagajo v Termoelektrarni 
Šoštanj za ohranitev okolja veliko 
truda in denarja, obstajajo gotove 
tehnične omejitve, preko katerih ni 
poti; vsaka stvar ima svojo sončno 
in sečno stran. Iluzorno je misliti, 
da so oziroma bodo omenjeni ukre-
pi tako uspešni, da bi se prisotnost 
elektrarne ne čutila, to ni mogoče, 
kolektiv Termoelektrarne Šoštanj pa 
ima zavest, daje storil vse, kar danes 
tehnika omogoča in dovoljuje. 



Več pozornosti obrobnim društvom 
Zveza kulturnih organizacij Velenje povezuje danes 27 prosvetnih društev. Svobod, skupin in mladinskih K UD. V 
petek, 14. oktobra, so na zboru delegatov govorili, o doslej opravljenem enoletnem delu ter o načrtih programov za 

naslednje leto. 

Delo vseh osmih odborov, ki de-
lujejo pri ZKO, je bilo v celoti 
opravljeno. Spremeniti in dopolniti 
bo potrebno le delo odbora za 
lutkovno dejavnost, ker je zanjo 
prav sedaj dosti zanimanja. Med 

W vzgoja 
1Z0 

brazevanje 
kultura 

velike akcije smemo šteti veličastno 
proslavo ob jubileju tovariša Tita, 
kjer so sodelovali poleg mladine tudi 
vsi odrasli pevski zbori. AG Velenje 
je skrbno pripravilo Vil Lonov Veli-
ki testament, PD Šmartno ob Paki 
pa Verasovo priredbo Veseli berači. 
Z njimi se je skupina uvrstila med 
osem najboljših v republiki. Na 
zboru so čestitali tovarišu Marinu za 
letošnjo Kajuhovo nagrado in ob 
tem omenili srebro, ki ga je velenj-
ska godba na pihala prejela letos na 
republiškem festivalu v najtežji sku-
pini. Zbor je želel poudariti pred-
vsem delo obrobnih ljubiteljskih 
organizacij. Zato je posebno ovred-
notil delo PD Šmartno ob Paki, š t I 
Ilja, Skal in PD Plešivec. 

Po poročilih je v živahni razpravi 
izzvenela zahteva, da tudi v večjih 
množičnih prireditvah pravilno 
vrednotimo domače igralce. Sodelo-
vanje tujih gotovo destimulira do-

mače. Sklenili so, da se bodo o tem 
pogovorili na posebnem razšiijenem 
sestanku. Beseda je nadalje tekla o 
zahtevi po višji kvaliteti v vsakem 
zaselku velenjske občine. 

Razveseljivo je, da je bilo prav na 
področju mladih opravljenega 
mnogo dela. Kar v šestih šolah je 
odbor za sodelovanje z osnovnimi 
šolami organiziral mladinske K UD 
in poživil dejavnosti mladih. Že 
letos je odbor izvedel teden kulture 
mladih in s prireditvami odšel v 
delovne kolektive. To namerava tudi 
naslednje leto. Poleg tega pa je 
sklenil sodelovati tudi v klubskih 
večerih. Razveseljivo je, da je po-
novno zaživela Svoboda Pesje in si 
sestavila program dela. 

V Plesivcu, Lukovici in Pesju ni 
pevovodij. Dialog o tem je izzvenel v 
misli: ali združujmo zbore, če so 
prostorske relacij- •• 
tudi v 

ke relacije majhne ali pa 
manjših krajih podpirajmo 

težnje za snovanjem manjših pevskih 
skupin in tako neposredno pridobi-
vamo čim več ljubiteljev pevcev, 
igralcev in drugih. 

Med odbori, ki so zajeli veliko 
mladine med plesalce je odbor za 
folkloro. V vseh osemletkah že 
aktivno delajo krožki za folkloro, pa 
tudi ŠFS sam, ki ima 85 članov, 
nenehno skrbi za naraščaj, pripravlja 
še splet primorskih plesov in aktivno 
pomaga folklorni skupini v Šmart-
nem ob Paki. 

Zadovoljni smo lahko z miselno-
stjo, ki je ves čas prepletala zbor. 
Nenehno je naglašala nadaljnje 
aktivno delo, vsebino in kvaliteto. 
Gotovo bo letna konferenca ZKO v 
prvih dneh decembra zaradi te-
meljite predpriprave in zaradi kritič-
ne osvetlitve problemov za zbor v 
petek, uspešna. 

VINKO ŠMAJS 

,Talec"-tragikomedija z vročekrvne Irske 
V petek, 21. oktobra ob 19.30 bo 

v domu kulture Velenje gostovalo 
primorsko dramsko gledališča Nova 
Gorica s tragikomedijo Brendana 
Behana „Talec". 

BRENDAN BEHAN je bil Irec in 
se je rodil 9. februarja 1923 v 
Dublinu v skromni delavski družini. 
S štirinajstimi leti je bil dodeljen za 
kuriija k Irski republikanski armadi 
( l i l .A.). Zaradi tega je bil sedem let 
zaprt Leta 1947 je zbežal v Franci-
jo, kjer je delal kot slikopleskar. Tu 
se je srečal s Samuelom Beckettom, 
Morrisom Sinclairom in drugimi in 
se od tu na svoj način boril za 
republikansko Irsko, ki jo je čez vse 
ljubil. Že v zaporu je napisal svoje 
prvo dramsko delo. Njegova največ-
ja in najuspešnejša stvaritev pa je 
vsekakor tragikomedija ..TALEC , 
čeprav ta označitev morda ni naj-
bolj točna, je pa še najbolj ustrezna. 

Po „Talcu" in njegovem uspehu 
se je Behan predal pijači in ni bil 
sposoben ničesar več napisati. Po 
nekaj letih je njegovo fizično in 
duševno stanje kazalo le še bedno 
podobo nadaijenega in občutljivega 
dramatika ter borca za irske pravice. 
Umrl je 20. marca 1964 v dublinski 
bolnišnici. 

„TALEC" je bil po uspešni lon-
donski krstni uprizoritvi leta 1958 
uvrščen med deset najboljših odr-
skih del v Ameriki. Z njim je Beha-
nu uspelo razbiti in pokazati, kje so 
možnosti gledališča in da se gleda-
liška revolucija uresničuje samo s 
posebnimi in izrednimi deli, v na-
sprotju z drugimi, ki so samo ne-
plodno očiščevali gledališko litera-
turo ..nekoristne" tradicije, ne da bi 
nakazali drugo, boljšo p o t Njegovo 
delo temelji na spoznanju, da je 
sodobni človek tragična žrtev ab-
surdnega sveta, ki ga obdaja in ki je 
zgubil smisel za vsako moralno rav-
novesje. Veličina besedila je pred-
vsem v agresivni, neliterarni, nepo-
sredni in plastični odrski govorici, 
kar vsa je vezano predvsem na vro-
čekrvno Irsko. 

Besedilo je prevedel Ciril Ko-
smač, režiral pa Janez Drozg. V 
glavnih vlogah nastopata Stane 
Leban in Metka, Franko ter skoraj 
vsa dramska skupina Primorskega 
dramskega gledališča. 

S tem delom se bo to gledališče 
predstavilo tudi na letošnjem 
..Borštnikovem srečanju" v Mari-
boru. 

M. M. 

Potreben profesionalen strokovni vodja 
Člani Šale3ce folklorne skupine so 
na letni skupščini, k i je bila pretekli 

±teden, pregledali delo v preteklem 
letu in sprejeli delovni načrt za letos 
- Za novo predsednico so izvolili 
Vito Tušar. 

Letos mineva šesto leto, odkar je 
bila ustanovljena Šaleška folklorna 
skupina. V tem času so naštudirali 
dvanajst plesov, od tega štiri sloven-
ske, preostali program pa sestavljajo 
plesi iz Hrvatske, Srbije, Makedonije 
ter Bosne in Hercegovine. Seveda pa 
ni njihov cilj le šiijenje programa, 
ampak tudi kvaliteta izvajanja posa-
meznih plesov. S tem oziroma z 
uspehi pa se nedvomno lahko po-
hvalijo. V preteklem letu so imeli 
sicer manj nastopov kot prejšnja 
leta, kljub temu pa jih je bilo dvajset 
in to zelo uspešnih. Med drugim so 
uspešno ponesli našo pesem in fol-
kloro tudi v Francijo, Italijo in 
Španijo. 

»Uspehi se kažejo na odru pred 
publiko," je dejala dosedanja pred-
sednica Neva Trampuš na skupščini. 
„Naše občinstvo moramo še naprej 
navduševati. Še naprej jim moramo 
dokazovati, da se da tudi z dobro 
voljo in trdim delom dosegati takšne 

rezultate, za katere dobivajo drugi 
plačilo. Zadovoljstva, ki ga občuti 
plesalec, ko stopi na oder v skrbno 
opranih in zlikanih nošah, se ne da 
poplačati. Plačilo je aplavz publike, 
ki nam da novega poleta za nadalj-
nje delo." 

Za velenjsko folklorno skupino je 
značilna velika fluktuacija članov, 
kar nedvomno vpliva na kvaliteten 
vzpon skupine. Samo letos je odšlo 
iz starejše skupine sedem fantov in 
devet deklet, kar predstavlja že eno 
samostojno dobro uvežbano skupi-
no. Zamenjali so se skorajda tudi vsi 
godci. Pri tamburaših kadrovskih 
težav nimajo, niso pa še povsem 
zadovoljni z njihovo kvaliteto igra-
nja. Ena izmed pomembnih nalog 
novoizvoljenega odbora bo prizade-
vanje, da bi ustanovili jedro skupine 
iz plesalcev, ki ne bi bili vezani na 
spremembo bivališča zaradi šolanja. 
Zato bodo še naprej vezani pred-
vsem na srednješolsko mladino ozi-
roma na vzgojo mladih folkloristov 
že na osnovnih šolah. V članstvo 
želijo pritegniti tudi čimveč delav-
ske mladine, saj bi tako imeli v 
svojih vrstah plesalce in plesalke, ki 
bi ostale pri skupini več let. V 

prihodnje bodo več pozornosti na-
menili tudi selekciji plesalcev, kajti 
ni dovolj, da je nekdo član skupine 
le zato ker ga to veseli, ampak je 
pomembna tudi njegova sposobnost. 
Šicer pa se bodo tudi v prihodnje 
ravnali po načelu, da nihče izmed 
članov ni nezamenljiv, vsakdo pa je 
dobrodošel, če želi delati. V prihod-
njem letu bo njihovo delo predvsem 
usmerjeno v šolanje kadrov. Ob tem 
je njihova velika želja, da bi dobili 

profesionalnega vodjo, kajti strokov-
no vodenje takšne skupine kot je 
Šaleška folklorna skupina je izredno 
zahtevno in ga nekaj zanesenjakov-
amateijev komajda zmore. Ponovno 
bodo oživili slavonske plese in na 
novo postavili bunjevske plese, stro-
kovno pomagali osnovnim šolam in 
še naprej gojili sodelovanje s pobra-
tenimi občinami in zamejskimi Slo-

RŠC Velenje - neposreden 
stik z samoupravljanjem 

Rudarski šolski center Velenje je zrasel v veliko vzgojno izobraže-
valno ustanovo, saj se letos šola v njem kar 2300 učencev. V tem 
centru so pravočasno pripravili koncept usmeijenega izobraževanja. 
Njihova nadaljnja vsebinska usmeritev bo tekla v treh smereh: 
rudarski, kovinarski in elektriški. 

Na letni konferenci ZK pedagoška dejavnost - so prav pripravam 
na prehod v usmerjeno izobraževanje namenili največ misl i Predvi-
devajo, da bi prvi razred usmerjenega izobraževanja stekel že v jeseni 
naslednje leto. 

V Velenju še marsikdo ne ve, koliko pomeni center, v katerem 
delujejo skoraj vse tehniške strokovne šole in poklicne šole. Mladini 
velenjske občine, pa tudi ostalih, je odprta pot do nadaljnjega 
izobraževanja. 

Letošnje šolsko leto bo RŠC proslavljal dvajseto leto delovanja. 
Pozabljamo, da so pred tem učenci morali v srednje šole v Celje in 
Ljubljano. Center, ki prav to šolsko leto postavlja v ospredje kvaliteto 
dela, mladim sinovom delavcev omogoča šolanje in jih usposablja za 
življenje. 

Zelo zanimiva je tudi zamisel, kako samoupravljanje čim bolj 
približati mlademu človeku. Gotovo je, da predavanja sama tega ne 
morejo. Izoblikovan je model, po katerem naj bi se razredi spremenili 
v TOZD in šole v Centru v SOZD. Sicer pa ni pomembna oblika. 
Pomembnejše je, da se mladi že v šoli seznanijo tudi v praksi z vsemi 
pravicami in dolžnostmi, ki jih imajo delavci v nadaljnjem razvoju 
samoupravljanja pri nas. O novem metodološkem prijemu v predmetu 
STM se bodo v šolah še pogovaijalL VINKO ŠMAJS 

Vsak učenec mora splavati 
Med izredno pomembnimi nalo-

gami, ki si jih je zadalo novoustano-
vljeno šolsko športno društvo 
..Borec" na IV. osnovni šoli v Vele-
nju, je tudi akcija, med katero želijo 
odpraviti plavalno nepismenost med 
vsemi člani društva. Torej med 
vsemi učenci, saj so vsi vključeni v 
šolsko športno društvo. Ob tem 
veijetno ni treba posebej poudariti 
velik pomen te akcije, saj je plavanje 
izrednega pomena za razvoj otroka, 
njegovo varno počutje, pa tudi v 
okviru splošnega ljudskega odpora. 

Tako so na šoli v dneh od 10. do 
14. oktobra odpeljali vse učence v 
velenjski bazen, da bi ugotovili, 
kakšna je plavalna nepismenost med 
njimi. Preizkus znanja plavanja ni 
dal spodbudnih rezultatov. Ugoto-
vili so, da od 556 učencev ne zna 
plavati oziroma se boji vode kar 239 
učencev, ali 42,9 odstotka. Največ 
neplavalcev je med prvimi razredi -
kar 80,5 odstotkov, v drugih raz-
redih je 73,8 odstotkov neplavalcev, 
v tretjih 72,9, v četrtih 53,5, v petih 
29,6, v šestih 19,7, v sedmih 6,5, 
med osmošolci pa le 5,1 odstotek 
učencev ne zna plavati. 

Že ta ponedeljek so začeli pla-
valne tečaje v velenjskem zimskem 
bazenu. Plavalne umetnosti bodo 
najprej naučili učence četrtih razre-
dov, za katere učni program vseh šol 

že tako predvideva pouk plavanja, 
nato bodo prišli na vrsto tretji, drugi 
in prvi razredi ob koncu pa se sedmi 
in osmi. 

Po končanih začetnih tečajik 
bodo organizirali še nadaljevali« 
tečaje, da si bodo lahko posameza 
učenci, seveda če bodo to želeli, 
izpopolnili stil plavanja, kot je pove-
dala profesorica Metka Pocajt S» 
veda pričakujejo, da bodo med 
novimi plavalci prav gotovo odkrili 
tudi kakšnega plavalnega talenti 
Tem pa bodo v šolskem športnem 
društvu omogočili vadbo dvakrat m 
teden in to vse leto ter jih vključili T 
velenjski plavalni klub. 

S. V, 

šport 
telesna 
kultura 

Srečanje partnerskih mesl 
Na kongresu partnerskih mest v Eslingenu so se dogovo-
rili, da bo prihodnje leto športno srečanje v Velenju -

Velenjčani prejeli prehodni pokal partnerskih mest 

Na povabilo župana mesta Eslin-
gen sta se udeležila kongresa part-
nerskih mest v Eslingenu, ki je bil 
prejšnji teden, podpredsednik iz-
vršnega sveta skupščine občine Ve-
lenje Lado Zakošek in predsednik 
skupščine telesno kulturne skupno-
sti Tone Pečovnik. 

Že lansko leto je bila na podob-
nem kongresu izražena želja, da bi 
bilo prihodnje leto športno srečanje 
mladine iz partnerskih mest v Vele-
nju. Tudi o tem so se na kongresu 
dokončno dogovorili. Iz vsakega 
partnerskega mesta, Eslingen, Schi-
dam, Vien in Udine, bo prišlo na to 
športno srečanje v Velenje po pet-
deset mladih. Srečanje bo trajalo tri 
dni in sicer ga bodo organizirali 
konec maja ali v začetku junija. 
Poudarek bodo dali atletskim pano-
gam, udeleženci srečanja pa se bodo 
pomerili tudi v plavanju, dekleta 
bodo igrala še košarko in rokomet, 
fantje pa nogomet in rokomet. Po 4 
dekleta iz vsakega mesta pa se bodo 
pomerile še v namiznem tenisu. 

Ob tej priložnosti so našima pred-
stavnikoma svečano izročili prehod-
ni pokal partnerskih mest, ki so ga 

ki so ga paleti osvojili v Eslingenu, 
za doseženo prvo mesto. Pokal so 
jim izročili šele sedaj, ker je priSo 
pri izračunu rezultatov v tem sre-
čanju do pomote. 

M. T. 

Slaba udeležba 

Poleti so na športnem srečanji! 
partnerskih mest osvojili Vt| 
lenjčani prehodni pokal za ] 
mesto 

Občinska telesno-kulturna skup-
nost in atletski klub Velenje sta 
pretekli teden organizirala občinsko 
tekmovanje v krosu, za osnovne in 
srednje šole. Skorajda nerazumljivo 
je, da je je krosa, ki je služil kot 
izbirno tekmovanje za nastop na 
jesenskem krosu „Dela" v nedeljo, 

o NOGOMET 
Šmartno : Kladivar 

6 : 3 ( 4 : 1 ) 
Lokalni derbi Slovenske lige med 

selekcijo Šmartnega in Celja je 
tokrat resnično lahko zadovoljil 
kakih 500 gledalcev, ki so se zbrali 
na igrišču v Šmartnem ob Paki. 
Videli so namreč kar devet lepih 
zadetkov in veliko neizkoriščenih 
priložnosti. Domači nogometaši so 
takoj po prvem sodnikovem žvižgu 
začeli s silovitimi napadi in v 21. 
minuti so vodili že s 4:0. Takega 
začetka prav gotovo nihče ni priča-
koval, najmanj pa Celjani, ki so si 
opomogli šele proti koncu prvega 
polčasa, ko so dosegli prvi zadetek. 
Domačini so bili bržkone zadovoljni 
s tako visokim vodstvom, zato je 
tempo njihove igre nekoliko popu-
stil in je na naslednji zadetek bilo 
treba čakati vse do 72. minute, 
kljub mnogim lepim priložnostim. V 

teh zadnjih minutah so tudi Celjani 
zaigrali nekoliko balje, tako, da jim 
je uspelo omiliti katastrofalen 
poraz. Zadetke za Šmartno so do-
segli: Prašnikar dva ter Hren, Kodre, 
Golob in Sivka (avtogol) po enega. 
V naslednjem kolu čaka selekcijo 
Šmartnega srednje z Dravo v Ptuju. 

V pred tekmi so mladinci Šmart-
nega premagali Rudarja iz Velenja z 
rezultatom/5:0. 

ŠMARTNO: P. Podgoršek, Pod-
vratilik, Hanžekovič, Klamfer, 
Omladič, A. Podgoršek (Horvat), 
Kodre (Golob), Zeleznik, Hren, 
Prašnikar, Benetek. 

J. KRAJNC 

Dragoceni točki 
Po daljšem premoru se je v nede-

ljo spet nadaljevalo prvenstvo v II. 
ligi. V 9. kolu so Velenjčani gosto-
vali v Sarajevu in izgubili srečanje z 
Železničarjem s 4:0. 

V sredo, v 10. kolu pa so nogo-
metaši Rudarja premagali na doma-

čem terenu igralce Iskre iz Bugojna 
z rezultatom 3:2 (2:1). Igralci Ru-
darja so si zmago zagotovili pet mi-
nut pred koncem srečanja s strelom 
Spreče z razdalje 12. metrov. Ta 
igralec je bil tudi strelec prvega gola 
za domače. V 12. minuti tekme mu 
je Kolonič podal lepo žogo, Sprečo 

da je v naši občini kar nekaj tisoč 
učencev in dijakov. 

Rezultati: mlajše pionirke, 500 
m: 1. Dinana Verdov (OŠ Bratov 
Letonje Šmartno ob Paki) - 2.05,0; 
2. Cafuta (MPT) - 2.15,0; 3. Poloni 
Cesar (4. osnovna šola Velenje) -
2.16,0, 

Mlajši pionirii, 500 m: 1. Zlatko 
Kompan - 1.59,6 (IV. OŠ); 2. Ti« 
Štajner - 2.02,6 (GŠ), 3. Vito 
Simonišek - 2 .03,4. 

Starejše pionirke, 1000 m: L 
Vida Napotnik - 4 .33,2 (IV. OŠ); 
2. Klavdija Jug - 4.38,4 (AK Vek 
nje); 3. Ž 
(IV. OŠ); 
nje); 3. Zdenka Slatinjek - 4.41,5 

nuti pa so gostje znižali rezultat 

Tudi v drugem polčasu so se vrsti-
le nevarne akcije domačih igralcev, 
pa tudi gostje so si ustvarili nekaj 
priložnosti za začetek. V 58. minuti 
so celo zastreljali 11-metrovko. V 
70. minuti so gostje izenačili z avto-
golom Hudolina. 

S to zmago so si nogometaši Ru-
darja ustvarili realnejše možnosti za 
obstanek v II. zvezni Bgi, kajti z zad-
njega mesta so se pomaknili na 17. 
mesto in se pridružili grupi moštev, 
ki imajc enako število t o č k 

Starejši pionirji: 1. Bogdan Mi-
kovšek - 3.53,2 (gimnazija); 
Iztok Šimek - 4.00,4 (MPT), 3. 
Tomaž Kolar - 4 .02,0 (gimnaziji), 

Mlajši mladinci: 1500 m: 1. 
Franjo Hak - 8.42,8 (RŠC); 1 
Drago Bezovšek - 8.46,8 (RŠC);i 
Simon Miljanovič - 8.58,9 

Starejši mladinci: 3000 m: 
Franc Markelj - 14.30,8 (R; 
Ekrem Salihovič - 14.48,2; 
3. Franc Lemež - 15.26,0 (gin® 
zija); 

Mlajše mladinke 1500 m: l.Poto 
na Drolc - 5 .23,0 (gimnazija); l 
Saša Piano - 5 .23,2 (gimn.), i 
Sabina Šilih - 5.42,0 (gimn.); 

Starejše mladinke: 1. Marin 
Praprotnik - 4 .57,0 (gimn.); _ 
Marija Podjavoršek - 5.08,2 
(gimn.); 3. Irma Melanšek - 5Ji" 26J, 
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koledar 

dežurstva 
bdenje: 

t i . 10. 1977 od 14. do 20. ure 
Ir. Franc Kotn ik 
21. 10. 1977 od 20. dr. Jadviga 
Losi 
52. 10. 1977 do 7. ure dr. Jad-
iga Kosi 
!3. 10. 1977 od 7.. ure dr. Pe-
!r Dovšak 
!4. 10. 1977 do 7. ure dr. Peter 
)ovšak 

)d 21. do 24. 10. 1977 dr. Jo-
Stupar 

prireditve 
Sedališče 

V petek 21. oktobra ob 
19.30 bo v domu kulture Ve-
tenje gostovalo Primorsko 
iramsko gledališče Nova Gorica 
s tragikomedijo Brendana Beha-
la: „ T A L E C " . V režiji Janeza 
Drozga se bo predstavila skoraj 
jelotna dramska skupina tega 
jjedališča. 

S to predsstavo bo Primorsko 
Iramsko gledaUišče gostovalo na le-
:ošniem „Boršštnikovem srečanju". 
L Vstopnice dobite v recepciji 
loma kulture 'vsak dan od 7. - 14. 
ire ter eno uro> pred predstavo. 

V e s e l i večer v 
; Šoš tan j u i n V e l e n j u 
Uredništvo INašega časa in radia 

fdenje organiizirata Veseli večer v 
oboto, 22. ok tobra ob 17. v Domu 
Ml ture Soštanjj in ob 19.30 v Domu 
Mlture Vdenjje. Nastopata ansam-
»d Francija Mliheliča in humorist 
irane Ivane. IPokrovitdj prireditve 
!RA Vdenje. 

lazstava 
V galeriji Kuilturnega centra Vele-

le je odprta raizstava likovnih umet-
Ikov iz Splitsa. Razstavo si lahko 
gedate vsak dlan od 9. do 18. ure, 

soboto pa od 9. do 13. ure. 
lazstava bo oddprta samo še do sre-
e 26. oktobra 1977 

mali 
oglasi 

K O D A M Ziastavo 101, letnik 
1973, prevoženih 
60.000 kmi, registriran do 
maja 19788, dobro opremlje-
no (radio) I in ohranjena Dra-
go Ml inar , , Ljubno ob Savinji 
95. Infornmacije vsak dan od 
15. do 165. ure, ob nedeljah 
ves dan. 

iOLIDEN R1TV mehanik išče 
sobo v VVelenju, lahko za 
stalno ali zzadobo 2 mesecev. 
Franjo Brlrodnik, Izletniška 
13, Rogaškka slatina. 

PRODAM enodružinsko hišo z 
gospodarskim poslopjem. Ce-
na po dogovoru. Franc 

Obšteter, Ravne 110. 
PRODAM strešno opeko „Tra-

janka" čokoladno ijave barve 
Janko Jurkovnik, Ravne 2 2 / 

fetek, 21. oktober - Urška 
obota, 22. oktober - Marija 
edelja, 23. oktober - Ivan 
anedeljek, 24. oktober - Feliks 
orek, 25. oktober - Darinka 

ida, 26. oktober — Lucija 
.etrtek, 27. oktober - Sabina 

ŠOŠTANJ: 

Poroke: Ivan Vačun, rojen 
1951 iz Belih vod in Ehca 
Godec, rojena 1954 iz Družmir-
j a ; Ivan Lesnik, rojen 1957 iz 
Sk ornega pri Šoštanju in Rajka 
Radulovič, rojena 1960 iz Šo-
štanja. 

Smrt i : Jože Lambizar, upo-
kojenec iz Lokovice 17, star 79 
let; Jožefa Sovinek, upokojenka 
iz Metleč, stara 74 let; Alojz 
Plaznik, upokojenec iz Zidane-
ga mostu, star 74 let; Stanislav 
Reberšek, kmet iz Trnave, star 
62 let; Jožef Delopst, kmet iz 
Topolšice, star 71 let; Marija 

Ževart, upokojenka iz Velenja, 
stara 71 let; Ferdinand Port, 
upokojenec iz Brezij, star 70 
let; Jože Gruber, upokojenec iz 
Velenja, star 67 let; Jožefa Pe-
pelnik, upokojenka iz Velenja, 
stara 73 let in Stanislav Vodeb, 
upokojenec iz Črnolice, star 59 
let. 

REDNI K INO VELENJE 

21. 10. - petek ob 17.30 in 
19. 30 BOMBA V SUPEREY-
PRESU - japonski 

22. 10. - sobota ob 17.30 
KLEOPATRA - ameriški spek-
takel. Zaradi izredne dolž. filma 
je samo ena predstava. Režija: 
Joseph L. Mankievitz. Igrajo: 
Elizabeth Taylor, Richard Bur-
ton 

23. 10. - nedelja ob 17.30 
KLEOPATRA - ameriški spek-
takel 

24. 10. - ponedeljek ob 
17.30 in 19.30 PAJA I N JARE 
- jugoslovanska komedija. Re-
žija: Milo Djukanovič. Igrajo: 
Pavle Vujisič, Miodrag Petro-
vič—Čkalj a 

25. 10. - torek ob 17.30 in 
19.30 MANDINGO - ameriški 
(po romanu Ki la Onstota). Re-
žija: Richard Fleischer. Igrajo: 
Jemes Meisen 

26. 10. - sreda ob 17.30 in 
19.30 MANDINGO - ameriški 

(po romanu Kila Onstota) 
27. 10. - četrtek ob 17.30 

in 19.30 V INETU I I DEL -
nemško-jugoslovanski vestem. 
Režija: Harald Reinl 

DOM KULTURE VELENJE 
23. 10 . -nede l j a ob 9. in 11. 

uri OTROŠKA MATINEJA 
CHARLY CHAPLIN - ameri-
ška komedija 

24. 10. - ponedeljek ob 20. 
uri FILMSKO GLEDALIŠČE 
VELENJE VSI DRUGI SO SE 
IMENOVALI A L I - zahodno 
nemška drama. Režija: Reiner 
Werner. Igrajo: Fasbinder Mira, 
Brigitte Mira 

26. 10. — sreda ob 20. uri 
F ILM KINOTEKE BEN H UR* 
— ameriški 

KINO ŠOŠTANJ 

22. 10. - sobota ob 15.30 
OTROŠKA MATINEJA CHAR-
LES SHAPLIN - ameriška ko-
medija. Režija: Charles Chaplin 

22. 10. - sobota ob 19.30, 
MANDINGO - po romanu Ki la 
Onstota. Režija: Richard Flei-
scher. Igrajo: James Meisn 

23. 10. - nedelja ob 17.30 in 
19.30 PAJA I N JARE - jugo-
slovanska komedija. Režija: Mi-
lo Djukoanovič. Igrajo: Pavle 
Vujisič, Miodrag Petrovič-
Čkalja 

24. 10. - ponedeljek ob 
19.30 KLEOPATRA - ameri-
ški spektakel. Režija: Joseph 
L—Mankievitz. Igrajo: Eliza-
beth Taylor, Richard Burton 

26. 10. - sreda ob 19.30 
V INETU I I DEL - nemško-
jugoslovanski vestem. Režija: 
Harald Reinl 

27. 10. - četrtek VOJVO-
DINJA I N POTEPUH - ameri-
ški vestem. Režija: Melvin 
Franck. Igrajo: Goldie Havn, 
George Segal 

p r e b i f e Š 
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Komisija za medsebojna razmerja 
GALIP Šoštanj 

objavlja 
naslednje prosto delovno mesto: 

KUHARICA 
pogoj: KV kuharica, zaželjena praksa. 

Delavec združuje svoje delo za nedoločen čas, osebni 
dohodek v skladu s samoupravnim sporazumom o delitvi 
osebnih dohodkov. 
Kandidati lahko vložijo prošnje v roku 15 dni od objave v 
kadrovsko splošnem sektorju delovne organizacije. 

* * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * 

P O D J E T J E Z A D I S T R I B U C I J O T O P L O T E p . o . 

»TOPLOVOD« VELENJE 

objavlja 
prosto delovno mesto 

STROJEPISKE 
Pogoj: administrativna šola 

Pred pričetkom dela bomo preizkusili znanje strojepisja 
Objava velja do zasedbe delovnega mesta. 
Prošnje pošljite na naslov delovne organizacije, komisiji za 
medsebojna razmerja. 

g o r e n j e g o r e n j e g o r e n j e . g o r e n j e g o r e n j e 
gorenje gorenje gorenje gorenje gorenje 

gorenje gorenje gorenje gorenje gorenje 
gorenje gorenje gorenje gorenje gorenje 

gorenje gorenje gorenje gorenje gorenje 

Razpisna komisija 
DSSS Gorenje SOZD, 
o. sub. o., Velenje 

razpisuje 
prosto delovno mesto 

VODJA 
SLU2B 

DELOVNE SKUPNOSTI SKUPNIH 

^ Gorenje SOZD, o. sub. o., Velenje 

Pogoji: 
1.da je državljan SFRJ in izpolnjuje splošne pogoje, 

določene z zakoni, samoupravnimi sporazumi in družbe-
nimi dogovori 

2. da ima višjo ali visoko izobrazbo ekonomske ali pravne 
smeri, 10 let delovne dobe, od tega vsaj 5 let delovnih 
izkušenj na odgovornih delovnih mestih 

3. da je moralno in polit ično neoporečen 
4. da njegovo dosedanje delo zagotavlja, da bodo doseženi-

sprejeti cil j i DSSS kot celote ob načelu solidarnosti in 
vzajemnosti. % 

K prijavi je treba priložiti dokazila o izobrazbi, delovnih 
izkušnjah in potrdilo o nekaznovanju. 

. Pismene prijave z zgoraj omenjenimi prilogami je treba 
^ poslati v 15 dneh od objave tega razpisa na naslov Gorenje, 
> o. sub. o., Velenje, DSSS Gorenje, Celjska 5/a, z oznako 

RAZPIS DELOVNEGA MESTA VOJDA DSSS. 
Prijave brez prilog in nepravočasne prijave se ne bodo 
obravnavale. 
Podrobnejše informacije daje poslovni sekretariat med red-
nim delovnim časom. 

gorenje gorenje gorenje gorenje gorar^e 
gorenje gorenje gorenje gorenje gorenja 

gorenje gorenje gorenje gorenje gorenje 
gorenje gorenje gorenje gorenje gorenje 

gorenje gorenje gorenje gorenje gorenje 

S 

i 
I 
I S 
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v > 

! | 
Razpisna komisija delavskega sveta OZD „SLOVENIJALES" J 
Tovarna meril Slovenj Gradec v skladu s 100. členom statuta 4 

Tovarna meril 
Slovenj Gradec p. o. 

DO 

razpisuje 
prosto vodilno delovno mesto 

VODJA GOSPODARSKO-RACUNSKEGA 
TORJA DELOVNE ORGANIZACIJE 
(ni reelekcije) 

SEK-

Razen zakonskih pogojev mora kandidat izpolnjevati še 
naslednje pogoje: 
— da ima visoko ali višjo šolsko izobrazbo ekonomske smeri 

(željeno finančna smer) 
— da ima najmanj 5 let ustreznih delovnih izkušenj na 

vodilnih oz. vodstvenih delovnih mestih v finančno-
računovodskih in knjigovodskih poslih 

— da je družbeno aktiven in moralno pol i t ično neoporečen 
in da ima smisel za komuniciranje z l judmi ter organizacij-
ske sposobnosti 

Kandidati, ki se prijavijo na razpis, morajo k prilogi priložiti 
dokazila o izpolnjevanju zahtevanih pogojev (kratek življe-
njepis, zadnje šolsko spričevalo, potrdilo o dosedanjih 
zaposlitvah in potrdilo o nekaznovanju). 
Prijave zbira kadrovska služba delovne organizacije do 20. 
11. 1977. 

UREDNIŠTVO iN UPRAVA 
NAŠ CAS" 

INFORMATIVNI CENTER VELENJE 
Titov trg 2 
63320 VELENJE 

! i 
i i 
I ZNAMKA i 

L 

NAROČILNICA 

Nepreklicno naročam tednik ,,Naš čas" od 
naprej 

Pošiljajte ga na naslov: 

(priimek in ime), 

(ulica) 

(poštna številka in pošta) 

Datum 

(lastnoročni podpis) 

• # # # # # # # # / # # # # # # / # # # # # # # / / # # # # / # # / # # / # # # / • 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi dragega očeta, brata, starega ata 
in pradedka 

JOZfeTA 
LAMBIZERJA 

se iskreno zahvaljujemo sosedom, sorodnikom, prijateljem, 
k i so nam v teh težkih trenutkih stali ob strani. Posebna 
hvala dr. Menihu, k i mu je v zadnjih urah lajšal bolečine. 
Hvala govornikom, pevcem, godbi in duhovnikoma za 
opravljeni pogreb. Hvala vsem, & ste darovali vence in cvetje 
in ga pospremili na zadnji poti. 

Žalujoči: sin Ludvik, hčerki Marica in I v i ca z družinami i n 
sestraAntonija 

„NAS ČAS", glasilo Sociali-
stične zveze delovnega ljudstva, 
izdaja Center za informiranje, 
propagando in založništvo Ve-
lenje, Velenje, Titov trg 2, p.o. 

„NA5 CAS" je bil ustanoven 
1. maja 1965; do 1. januarja 
1973 je izhajal kot štirinajst-
dnevnik „ŠALEŠKI RUDAR": 

kot tednik pa izhaja „NAS 
CAS" od 1. januarja 1973 
naprej. 

Uredništvo: Marijan Lipovšek 
(direktor in glavni urednik), Sta-
ne Vovk (odgovorni urednik), 
Mira Tamše, Boris Zakošek ter 
Niko Kupec in Dušan Lazar 
(tehnična urednika) . 

Izhaja ob petkih - Uredništvo 
in upava 63320 Velenje, Titov 
trg 2/II, poštni predal 89, tele-
fon (063) 850-087 - Brzojavni 
naslov: Informativni center Ve-
leije. 

Cena posameznega izvoda 3 
dinarje, mesečna naročnina 10 
dinaijev, letna naročnina 120 

dinarjev (za inozemstvo 250 
dinaijev). 

Žiro račun pri SDK,..podruž-
nici Velerje 52800 - 601 -
21420. 

Grafična priprava ČZP „Do-
lenjski list „Novo mesto, tisk 
tiskarna „Ljudska pravica" Ljub-
ljana. 

Nenaročenih rokopisov in 
fotografij ne vračamo. 

Za „NAS CAS" se po mnenju 
Sekretariata za informaeje iz-
vršnega sveta Skupščine SR Slo-
venije številka 4 2 1 - 1 / 7 2 od 8. 
februaija 1974 ne plačuje te-
meljnega davka od prometa pro-
izvodov. 



Z jamarji v jami jamskega medveda 
Člani velenjskega jamarskega 
kluba Speleos, k i so v razisko-
vanju hriba Tisnika, v katerem 
je tudi Huda lukna, dosegli 
zavidljive rezultate, so nas pova-
bil i, da si eno od njihovih odkri-
tij ogledamo pobtiže. Skupaj s 
predsednikom kluba Janezom 
Ravljenom ter šestimi člani 
Radom Rednjakom Martinom 
Zelenkom, Bojanom Volavcem, 
Bernardom Sešlom, Vojkom 
Bitencem in Srečkom Rošerjem 
se je podal v notranjost hriba, v 
še ne dolgo medvedjo jamo, 
tudi naš novinar. 

Jutranje meglice so še pre-
krivale kotlino, ko sem ustavil 
avto pred gostilno Herlah. Fan-
tje so se že zbirali. Topla kava 
ali čaj sta bila sicer slabo nado-
mestilo za zajtrk, ki bi ga jedli 
doma, a kaj, ko je bila hrana 
sedaj postranskega pomena. 

Popijemo. Fantje poberejo 
vrvi, čelade, luči, jaz pa foto-
aparat in že usmerimo korak 
proti jami, proti nam vsem, vsaj 

srečamo s steno, k i je od jamar-
jev zahtevala trideset akcij in 
šest mesecev časa in ki sta jo 
prva preplezala v marcu alpinist 
Mišo Čulk ter nekdanji alpinist 
in jamar Janez Ravljen. Pet-
deset me tenka gladka in 
spolzka vertikala je med najte-
žavnejšimi stopnjami, k i so bile 
kdaj preplezane v jami. 

Spoštovanje in strah vzbuja-
joča strmina me nič kaj ne 
mika. Navzdol sicer bingljajo 
lestvice, k i pot močno olajšajo, 
a ta pripomoček, ozek in na 
pogled sumljivo slaboten, mi ne 
vliva preveč zaupanja. 

Fantje določijo prvega. Naj-
teže mu je. Nihče ga ne varuje, 
sam se mora metre in metre 
boriti s plešočimi lestvicami, s 
temo, s samoto. Čakamo. 
Potem prileti navzdol vrv. Prvi 
jamar je na vrhu. Drugemu je 
laže. Priveže se in kmalu tudi 
on uspešno konča vzpon. 

„No, sedaj pa t i , " mi reče 
Janez. Pogledam lestvice, ki se 

izgubim čelado in že sem na 
tleh. 

Spet mi pritrdijo čelado in 
kmalu ponovno visim na 
lestvici. Ležem. Lestev se obra-
ča in jaz z njo. Tu in tam gle-
dam steno, in tu in tam se 
drgnem ob njo. Noge se mi 
strašno tresejo. Čelada je že 
tretjič zdrsnila z glave in obvi-
sela na karbidovki ob boku. Z 
eno roko jo lovim, z drugo pa 
se že skoraj obupano oklepam 
lestev. Moram počivati. Potem 
počasi, čisto počasi od prečke 
do prečke. Saj vem, ni preveč 
nevarno, če zdrsnem. Dva me 
varujeta. Pa vendar, preveč bi se 
smejali. 

In končno je tu vrh. Oddah-
nem sL Naenkrat sem poln ene-
rgije. Še dosti več bi zmogel, 
ponosno mislim, rečem pa raje 
ne. 

Drugi so kmalu za mano. Z 
Janezom odideva naprej v 

400 m dolgo medvedovo jamo, 
ki leži nad prej znano jamo 
Hude luknje. Presenečenja so 
na vsakem koraku. 

Ko si v prvi kotanji v kris-
talno čisti vodi umivava roke, 
mi Janez pokaže nekaj kosti 
jamskega medveda. ,JPovsod 
so", zatrjuje, „kar na površini 
so. Doslej smo našli že pet 
čudovito ohranjenih lobanj in 
drugih kosti, dr. Mit ja Brodar 
pa je njihovo starost ocenil na 
približno 100 tisoč let. Zaen-
krat domnevamo, da je kosti 
sem nanesla voda. Možne pa so 
tudi druge kombinacije." 

Naenkrat se znajdeva na 
•pravem pravcatem gnojišču. 
Noga se za dlan ugreza v blato, 
v izločke številnih netopirjev, ki 
nama visijo nad glavo. Prav 
previdno moraš stopiti, da ti ne 
zdisne. Od tu dalje so kapniki. 
Ni j ih sicer veliko, so pa zato 
toliko bolj zanimivi in prese-

Skupina kapnikov 

Z A L E T E L SE JE 
V Z A P O R N I C E 

Voznik osebnega avtomobila 
CE 104-075 Vinko Borovnik 
iz Prešernove ceste v Velenju se 
je vozil 17. tega meseca po cesti 
v Prelogah. Vozil je v vinjenem 
stanju in se v Prelogah zaletel v 
spuščene železniške zapornice. 

O D B I L O GA JE 
V J A R E K 

Voznik osebnega avtomobila 
CE 103-926 Franc Glušič je 
peljal 14. oktobra iz Velenja 
proti Skalam. Ko je pripeljal v 
desni blagi ovinek je iz nepo-
jasnjenega vzroka in zaradi vin-
jenosti zapeljal na levo stran 
ceste, od koder ga je zaradi 
neprimerne hitrosti odbilo v 
jarek, nato pa je pristal na trav-
nati površini ob cesti. Pri nesre-
či se je lažje telesno poškodoval 
Glušičev sopotnik Milan Godec. 

I Z S I L J E V A L 
P R E D N O S T 

Voznik osebnega 
CE 933-89 je peljal ] 
bra letos po Foitovi 
smeri križišča Foitove 
ške ceste. Ko se je 
semaforju je gorela 
zaradi česar je 
rokaz in pričel 
Šaleško cesto. Iz 
smeri pa je v tem času 
voznik osebnega 
100-746. Prišlo je do 
pri čemer se je 
telesno 
odpeljali v celjsko 

PO N A P A Č N I 
S T R A N I CESTE 

Po Cesti v Gorenju 
oktobra letos vozila va 
motornih koles Jože 
Ludomir Melanšek. V 
po napačni strani ceste,; 
česar je prišlo do trčenja. 

K 
P' C 

ujm ' . v : . 

H B L ^ mi w 
Te dni je prišlo v naše mesto več tisoč poslovnih 
partnerjev Gorenja iz domovine in tujine. Delov-
ne organizacije v okviru sozda Gorenje in neka-
teri drugi delovni kolektivi so razstavili nad 1.500 
izdelkov 

TGO Gorenje predstavlja na II . vzorčnem se 
tudi več novih kuhinj. Številni obiskovale 
izrazili željo, da bi Gorenje čimprej prešlo 
celovito ponudbo kompletnih kuhinj. 

nečajo s svojimi oblikami. Na 
koncu prideva v jamo, kjer je 
kosti jamskih medvedov največ. 
Zares, le malo bolj je potrebno 
pobrskati med kamenjem, ki se 
je sesulo v davnem potresu in že 
držiš v rokah stotisoč let staro 
kest izumrlega medveda. Veliko 
previdnega, strokovnega dela bi 
bilo potrebno tu in tega se 
jamarji tudi zavedajo. Takšno 
delo pa zahteva mnogo finanč 
nih sredstev, k i j ih sami nikakor 
ne zmorejo. 

Poti naprej iz te jame zaen-
krat ni. Obstaja možnost v 
rovu, k i je poln vode in ki ga bo 
moral raziskati potapljač, 
morda pa še kje drugje. 

Vračamo se. Varno ravnino 
kar prekmalu zamenjajo ple-
šoče lestvice. No, pa se spet vse 

DELOVNA NEZGODA 
Na gradbišču^ stanovanjskega 

bloka v naselju Šalek—Gorica se 
je 10. tega meseca hudo pone-
srečil tesar Mustafa Delič. Ime-
novani je delal opaž v četrtem 
nadstropju. Pri delu ni upošte-
val varnostnih predpisov in 
zaradi tega zdrsnil v globino. 
Prepeljali so ga v celjsko bol-
nišnico, od tam pa v klinični 
center v Ljubljano. 

dobro konča. Veseli in za 
voljni, posebej še jaz, zapusti 
nedeije hriba v katerem 
rečica Pirešica izdolbla še 
zanimivih jam in odidemo 
gostilne, da malo poplakne 
trud in strah. Za boljše w\ 
loženje poskrbi še krst. F 
močno se mi je zavozl 
jamarska vrv prelepila 
zadnjico, ko so me fantje s| 
jemali za svojega. Rekel 
nisem nič, le zobe sem m 
stisnil, tako kot na lestvid 
jami, takrat ko bi najraje po 
stil. 

Sonce je že prijetno ogi 
nedeljo, ko smo se vrai 
domov, vsak s svojimi sponi 
vsak z drugačnimi vtisi. Žamt 
bilo zanimivo in lepo. 

BORIS ZAKOi 

Z B I L M O T O R I S T A 
Voznik kolesa z motoi 

Geza Šinkovec je peljal 
oktobra po Šaleški cesti 
križišču s Kidričevo ces 
neprednostne Kidričeve 
mu je izsiljeval prednost vi 
osebnega avtomobila 
100-998 Mijo Tadič. Prffli 
do trčenja pri čemer 
motorist hudo telesno pi 
doval. 

na zunaj poznani Hudi lukni, k 
našemu cilju. 

Temna notranjost zemlje 
nas vzame. Medtem, ko mi 
nameščajo karbidovko, še 
zadnjič pogledam proti svet-
lobi, proti varnemu izhodu, 
potem pa se že zaženemo v 
notranjosti gore v strmino, v 
skale, v srce tisočletnih skriv-
nosti. 

Prpičev kamin. Prvih nekaj 
metrov gre zlahka, potem pa se 

začenjajo rahlo nad mojo glavo 
in resno pretehtam svoje mož-
nosti. 

„Tudi dekleta so že plezala 
tu in dr. Brodar, kljub svojim 
letom," me vspodbuja. 

Zaščitim fotoaparat, preve-
žejo me kot snop žita, junaško 
zagrabim prve prečke, se odri-
nem od tal, obvisim v zraku, se 
oprem na Janezovo ramo, na 
oko, zlezem meter dva više. 

V ŠOŠTANJU - v poslovali 
ERA Zeleznina in v recepciji dom 
Kulture 

Poslovalnica ERA — Standard 
med veselim večerom v Šoštanju bij 
Velenju prodajala plošče in kasete i| 
posnetki ansambla Franca Miheliči 
na željo se bo vodja ansambla, Fr 
Mihelič, podpisoval na plošče. 

NE POZABITE! 
V soboto, 22. oktobra, v Šoštanju 

in Vejenju VESELI VEČER PO 
RIBNIŠKO, ki ga prirejata uredništii 
Našega časa in Radia Velenje pod 
pokroviteljstvom ERE Velenje. 

Na I I . vzorčnem sejmu sozda Gorenje v velenjski 
Rdeči dvorani sodeluje tudi Imont iz Dravograda. 
Za ograjo, mize in klopi je med obiskovalci vele-
njske sejemske prireditve veliko zanimanje 

Na I I . vzorčnem sejmu sozda Gorenje sodeluje 
tudi sestavljena organizacija združenega dela 
STIK Mozirje. Na sliki: del proizvodnega progra-
ma Lesne industrije Nazarje, članice sozda STIK 
Mozirje. 

VESELI VEČER 

Sporočilo vsem ljubiteljem dobrih 
domačih viž in napevov ter prijateljem 
dobrega humorja: 

Uredništvi Našega časa in Radia 
Velenje vabita na VESELI VEČER 
PO RIBNIŠKO, ki bo v soboto, 22. 
oktobra 1977, in sicer ob 17. uri v 
domu kulture v Šoštanju, ob 19,30 uri 
pa v domu kulture v Velenju. Nasto-
pata ansambel Franca Miheliča in 
humorist Brane Ivane, pokrovitelj 
veselega večera pa je ERA Velenje. 

Vstopnice prodajajo: 
V VELENJU - v blagovnici ERA -

Standard in v recepciji doma Kulture 

.Družinski posnetek" v medvedji jami 


